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مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان خبر داد:

 اختصاص خودرو آتش نشانی
به روستاهای خوروبیابانک

جنجال جنین انسان در آزمایشگاه؛

 تولید یا تولد
مساله این است

درباره سینمایی »سوار شدن« به کارگردانی »لری یانگ«؛

نامیـــرا
قهرمـــان
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نظارت جدی بر مهدهای کودک به دلیل رفتارهای تربیتی ماندگار ضرورت دارد؛

 دوره کودکی
فرصتی بی بدیل برای تربیت

چهره روز

 پیام قائم مقام وزیر میراث فرهنگی گردشگری 
و صنایع دستی به همایش »میراث پدر« :

 موجودیت شهر موکول
به بافت های تاریخی است

2

قائم مقام وزیر میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی در پیامی 
به همایش »میراث پدر«  تأکید کرد: موجودیت شهر موکول به وجود 
بناها و بافت های تاریخی است و اگر روزی بخواهیم نشانی از اصفهان 
بگیریم، بی شک به جای پرسه در بهارستان و سپاهان شهر، به سراغ 

محله جلفا و گذرهای منتهی به میدان نقش جهان خواهیم رفت.

یک متخصص ژئوتکنیک هشدار داد:

زاینده رودِ منقطع عامل افزایش فرونشستِ اصفهان
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منبع: باشگاه خبرنگاران جوان
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عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان عنوان کرد؛

شکوفایی اقتصادی استان با توسعه زیرساخت های گردشگری

آینده کشور به شرکت های دانش بنیان وابسته  
است و این مجموعه ها هستند که تصمیم می گیرند 
سرمایه های ارزشمند خود را در کدام بانک و کجا 
سرمایه گذاری کنند؛ بنابراین حمایت بانک ها از 

دانش بنیان ها آینده کشور را رقم می زند.
امروز این مفاهیم به گفتمان حاکمیت بدل شده و 
حمایت های جدی از آن صورت می گیرد بنابراین یک 
هوشمندی نیاز است تا از این دارایی فکری و آینده 

کشور استفاده کنیم.
اقتصاد دانش بنیان تنها اقتصادی است که تحقق 

سودهای چند برابری و چنددرصدی در آن تضمین شده 
است. اقتصادی که فقط مختص استارت های 
کوچک نیست بلکه شرکت های بزرگ فعال دارای 
ارزش افزوده بالا درزمینه کشاورزی، بهداشت و درمان، 
انرژی و غیره را هم دربر می گیرد که آینده اقتصادی 

کشور در دستان آن ها است.
آینده کشور به شرکت های دانش بنیان وابسته است 
و فردا این مجموعه ها هستند که تصمیم می گیرند 
سرمایه های ارزشمند خود را در کدام بانک و کجا 
سرمایه گذاری کنند؛ بنابراین حمایت امروز بانک ها 

از شرکت های دانش بنیان آینده کشور را رقم می زند و 
درواقع بانک ها با این کار مشتریان خود را برای آینده 

تأمین می کنند. 
کشور طی این سال ها در توسعه مفهوم شرکت های 
دانش بنیان و خلاق خوب عمل کرده است و امروز یک 
جامعه بزرگ داریم از شرکت های توانمندی که آمادگی 
دارند از سطحی به سطح بالاتر بروند و اثرگذاری جدی 
در اقتصاد داشته باشند. این شرکت ها در حوزه فناوری 
فعالیت می کنند و به بلوغ رسیده و نیازمند حمایت جدی 

هستند تا به سطح بازار برسند و تأثیرگذار شوند.

آیندهوابستهبهدانشبنیانهاست

فرهاداردشیری
سرمقالـــه ISFAHAN

NEWS

قیمت 7000 تومان

آیا می دانستید؟
حقایقی جالب و باور نکردنی در مورد حیوانات و طبیعت

Did You Know These Facts
About Animals and Nature?
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شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در نظر دارد: 
خدمات مورد نیاز خود را به شرح ذیل و باستـــناد قانون برگزاري مناقصات و آئین نامه معاملات شرکت ، ازطریق 

برگزاري مناقصه عمومی یک مرحله اى به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

پیشنهاد دهندگان می توانند اســناد مناقصه به شرح فوق را از طریق ســایت  www.setadiran.ir دریافت و حداکثر  تا 
پایان وقت روز شنبه مورخ 1402/04/31در سامانه فوق بارگذارى نمایند وبازگشــایى پاکات مناقصه در تاریخ دوشنبه مورخ 
1402/05/02 در ساعت 10 صبح مى باشد. همچنین اسناد فیزیکى (پاکت الف- ضمانت نامه) خود را به نشانى: اصفهان -خیابان 
شریف غربى-امور برق منطقه سه(غرب)دبیرخانه امور تحویل نمایند. به پیشنهادهایی که بعد از مهلت مقرر بارگذارى گردد 

ترتیب اثر داده نخواهد شد.
                           https://wamp.tavanir.org.ir :سایت  اینترنتی معاملات توانیر به نشانى

https://iets.mporg.ir : سایت  اینترنتی پایگاه ملی مناقصات ایران به نشانى
https://www.eepdc.ir  :سایت  اینترنتی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به نشانى

*جهت کسب اطلاعات بازرگانى با شماره تلفن34122453- 031واحد  مناقصات و خرید –آقاى دهقانى جهت آگاهى بیشتر 
درمورد الزامات، اطلاعات، شرح خدمات این مناقصه با شماره تلفن :34122440-031  اداره مهندسى-آقاى مهندس قادرى 

تماس حاصل فرمائید.
*جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:    مرکز  تماس 41934-021 ،دفتر ثبت نام: 88969737-021 و 85193768 -021 

تماس حاصل فرمائید.
نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: در اسناد درج شده است0

*مناقصه گران جهت به روز رسانى مدارك و فعالیت هاى خود، در سامانه برون سپارى شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به 
نشانى https://www.eepdc.ir مراجعه نمایند. (در صورت هر گونه سوال با شماره تلفن 32241153 آقاى امیرانى تماس 

حاصل فرمایید)
*شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان تغییر و اصلاح در اسناد مناقصه را تا 72 ساعت قبل از بازگشایى پاکتها براى خود محفوظ 

مى دارد.
* شرکت کنندگان در مناقصه مى بایست دو روز قبل از آخرین تاریخ تحویل پاکتها با مراجعه به سایت شرکت و یا تماس با واحد 
مناقصه و مزایده ، ازآخرین اصلاحات احتمالى اســناد مطلع گردند، در غیر اینصورت مسئولیت عدم رعایت این بند به عهده 

مناقصه گران مى باشد.
* پیشنهادات رسیده با حضور اعضاء کمیسیون معاملات باز و قرائت خواهد شد. 

* حضور پیشنهاد دهندگان (هر شرکت کننده یک نفر با ارائه معرفى نامه) در جلسه بازگشایی پاکات آزاد می باشد.
* به مدارك ، پیشنهادات و نامه هاى فاقد امضاء، مخدوش یا بعد از انقضاء مهلت مقرر واصل شود مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد 

شد.
* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار می باشد.   

* سایر اطلاعات وجزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

شماره مناقصه 
شرکت

شماره مناقصه در 
سامانه تدارکات 

الکترونیکى دولت 
(ستاد)

تاریخ توزیع موضوع مناقصه
دفترچه

مهلت تهیه 
دفترچه

آخرین مهلت  
بارگذارى و 
تحویل پاکات

بازگشائى  
اسناد ارزیابى 

کیفى

بازگشایى 
پاکات 
مناقصه

مبلغ تضمین

402140182002094060000001

عملیات انتقال 
نیرو و برقرسانى 
و بهینه سازى 

شبکه هاى 
توزیع و اصلاح 
ساختار شبکه 

در محدوده 
امور برق منطقه 

سه(غرب)

1402/04/141402/04/201402/04/311402/05/011402/05/021,697,000,000

     آگهی مناقصه عمومی یک مرحله اى

شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان - امور برق منطقه سه(غرب)

آگهى برگزارى انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه صنف گوشت قرمز فروش 
شهرستان اصفهان شماره: 1402/664 تاریخ 1402/4/10

به استناد ماده (11) اصلاحى آیین نامه اجرایى نحوه برگزارى انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه هاى صنفى (موضوع تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفى) از 
اعضاى اتحادیه صنف گوشت قرمز فروش شهرستان اصفهان دعوت مى شود با همراه داشتن اصل پروانه کسب (دائم یا موقت) یا کارت شناسایى معتبر روز دوشنبه 
مورخ 1402/4/26 از ساعت 7:45 الى 12 به مکان برگزارى انتخابات به نشانى: خیابان نیکبخت شرقى، ساختمان شماره 2 اتاق اصناف مرکز استان مراجعه نمایند و 
با شرکت در انتخابات از بین داوطلبان حائز شرایط اشخاص مورد نظر خود را (با توجه به تعداد اعضاى اصلى مورد نیاز مشخص شده در جدول زیر) انتخاب نمایند.

اسامى داوطلبان هیئت مدیره

6- مصطفى خیرى حبیب آبادى1- حمید انصارى طادى

7- احسان سلوکیان2- امیرحسین بنائیان مفرد

8- حسن شیرانى3- محمد بهاء لو هوره

9- على غلامعلى خمسه4- سعید جهانگیرى

10- سید محمدرضا موسوى5- مهدى خیام منش

اسامى داوطلبان بازرس

1- امیرحسین بیاتى       2- سعید ترابى        3- على رضائى تودشکى

تعداد مورد نیاز:
هیئت مدیره: پنج (5) نفر اصلى، دو (2) نفر على البدل       بازرس: یک (1) نفر اصلى - یک (1) نفر على البدل

***اسامى داوطلبان به ترتیب حروف الفبا مى باشد.***

تذکرات مهم مربوط به قانون نظام صنفى و آیین نامه اجرایى نحوه برگزارى انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه هاى صنفى:
* اتحادیه ها توسط هیئت مدیره منتخب اعضاى اتحادیه اداره مى شوند. تعداد اعضاى هیئت مدیره منتخب اعضاى اتحادیه، پنج نفر اصلى و دو نفر على البدل براى اتحادیه 

هاى کمتر از هزار واحد صنفى عضو و هفت نفر اصلى و سه نفر على البدل براى اتحادیه هاى داراى بیش از هزار واحد صنفى عضو خواهد بود. (ماده 22 قانون)
* در اتحادیه ها افراد منتخب به ترتیب بر اساس اکثریت نسبى آراى ماخوذه شامل یک نفر رییس، دو نفر نائب رییس (اول و دوم)، یک نفر دبیر و یک نفر خزانه دار تعیین مى 

شود. همزمان با برگزارى انتخابات اعضاى هیئت مدیره اتحادیه، انتخاباتى براى انتخاب دو نفر بازرس (اصلى و على البدل) برگزار مى شود. (ماده 23 قانون)
* در صورت درخواست کلیه منتخبان، سمت آن ها از طریق برگزارى انتخابات داخلى در حضور رئیس یا نماینده کمیسیون نظارت تعیین مى شود. (تبصره 3 ماده 23 قانون)
* بر اساس بند (1) ماده (19) آیین نامه، چنانچه هر یک از داوطلبان نسبت به نحوه برگزارى انتخابات معترض باشند مى توانند ظرف مدت سه روز کارى پس از انتخابات 

شکایت خود را کتبا و با ذکر دلیل به کمیسیون نظارت تسلیم نمایند.
بر اساس ماده (17) آیین نامه انتخابات اتحادیه هاى در دور اول با حضور حداقل یک سوم اعضا رسمیت یافته و در صورت عدم دستیابى به حدنصاب مذکور هیئت اجرایى 
مکلف است مطابق ماده (11) این آیین نامه نسبت به برگزارى فراخوان و برگزارى انتخابات نوبت دوم با حضور حداقل یک چهارم اعضا حداکثر ظرف مدت 30 روز اقدام 

نماید. درصورت عدم دستیابى به حدنصاب مزبور کمیسیون موظف است نسبت به ادغام اتحادیه اقدام نماید.
* بر اساس تبصره ماده (12) آیین نامه، در صورت درخواست داوطلبان، هیات اجرایى موظف است فهرست اعضاى داراى پروانه کسب و نشانى واحدهاى صنفى آنان را 

جهت انجام تبلیغات انتخاباتى، در اختیار آنان قرار دهد.
اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان

هیئت اجرایى برگزارى انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه هاى صنفى شهرستان اصفهان

آگهى تجدید مزایده عمومى 
شهردارى طالخونچه در نظر دارد بر اساس مصوبه شماره 1401/662  مورخ 1401/12/09  شوراى اسلامى شهر، مجموعه استخر جهت قایقرانى و زمین مجاور داراى فنس کشى جهت 
اسباب بازى هاى بادى و کیوسک اغذیه فروشى واقع در بوستان لاله را با بهره گیرى از سامانه تدارکات الکترونیکى دولت(setadiran.ir) و با شماره مزایده 5002093627000003 

به صورت الکترونیکى با شرایط ذیل به واجدین شرایط واگذار نماید  .
       شرایط :

واگذارى مجموعه استخر جهت قایقرانى و زمین مجاور داراى فنس کشى جهت اسباب بازى هاى بادى و کیوسک اغذیه فروشى واقع در بوستان لاله به صورت ماهیانه به مبلغ 
کارشناسى پایه 20,000,000  ریال به مدت یکسال جمعاٌ به مبلغ 240,000,000 ریال

2) مهلت دریافت اسناد مزایده :  تا ساعت 14:00 روز چهارشنبه مورخ  14/ 1402/04 1) تاریخ انتشار : 1402/04/07    
4) مهلت ارسال پیشنهاد : تا ساعت 14 روز شنبه مورخ 1402/04/24 3) تاریخ بازدید : از تاریخ 1402/04/07 تا  تاریخ 1402/04/24 

6) تاریخ اعلام برنده : 04/26/ 1402 5) تاریخ بازگشایى : 1402/04/25   
7) نوع و مبلغ تضمین سپرده مزایده : به صورت نقد واریز به جارى ملى  سیبا 3100003303003 به نام شهردارى طالخونچه یا به صورت ضمانتنامه بانکى بابت 5 درصد سپرده 

قیمت پایه کارشناسى .
8) هزینه و نشانى محل دریافت اسناد : واریز مبلغ 3,270,000 ریال  به حساب ملى سیبا به شماره 3100000905009  به نام شهردارى طالخونچه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى 

دولت (ستاد )
9) هزینه انتشار آگهى روزنامه   به عهده برنده مزایده  مى باشد .

شناسه آگهى: 1519836   مجید زمانى  - شهردارطالخونچه

نوبت دوم



در شـــهر

Isfahan News

 خبر

امام جمعه اصفهان 
در دیدار با مدیر حوزه 
علمیه خواهران استان:

نقش تأثیرگذار حوزه 
 علمیه خواهران 
در تربیت مادران 

جامعه اسلامی
امام جمعه اصفهان گفت: نقش حوزه 
علمیه خواهران در پرورش و تربیت مادران 
جامعه اسلامی غیرقابل انکار است. آیت 
الله طباطبایی نژاد امام جمعه اصفهان در 
دیدار با مدیر حوزه علمیه خواهران استان 
اصفهان اظهار کرد: مردم اصفهان از هر 
منظری بی بدیل و در خیلی از زمینه های 
دینی دغدغه مند هستند و حتی بانوان کم 
حجاب اصفهان هم نسبت به ارکان دینی 

دغدغه دارند.
وی با بیان اینکه حجاب اکنون از معضلات 
به  نسبت  همه  و  است  جامعه  بزرگ 
ساماندهی این وضعیت دغدغه مند هستند، 
گفت: تشکیل حوزه علمیه خواهران و جامعه 
المصطفی العالمیه از اقدامات فاخر و ماندگار 
نظام جمهوری اسلامی ایران است و بر تداوم 
با قوت آن ها تأکید دارم چرا که دستاوردهای 

بی نظیری در سطح جهان داشته است.
طباطبایی نژاد با اشاره به اینکه همه آگاه 
هستند که زنان، کانون و محور اصلی 
خانواده هستند و بالاترین نقش را در تربیت 
فرزندان دارند، تصریح کرد: تشکیل حوزه 
علمیه خواهران باعث تثبیت و تقویت 
مفاهیم دینی در بین بانوان و زنان جامعه 

اسلامی می شود.
نماینده ولی فقیه در استان اصفهان افزود: 
بر اساس گواه تاریخ، یاد نداریم که فردی 
بد از مادری خوب ایجاد شده باشد، خوب یا 
بد بودن یک مادر تأثیر مستقیم بر نوع رفتار 

فرزندان دارد.
وی با تاکید بر اینکه اعتقاد دارم باید برای 
بانوان طلبه بیشتر مباحث اخلاقی، اعتقادی 
و احکام تبیین و تشریح شود، عنوان کرد: این 
سه رکن از اساسی ترین مباحث و ضروریات 
است و باید در حوزه علمیه خواهران این امور 

بیش از دیگر امور بیان شود.
طباطبایی نژاد اذعان کرد: خواهران طلبه 
باید عمیقاً اعتقادات را فرا بگیرند و در ادبیات 
عرب مسلط شوند، فهم عمیق احکام و 
مسائل اعتقادی در بین بانوان باعث تربیت 

دینی جامعه اسلامی و فرزندان می شود.

۵۵۰۰ نفر در حوزه علمیه   
تحصیل  حال  در  خواهران 

هستند
 حجت الاسلام احمد عبداللهی نژاد، مدیر 
حوزه علمیه خواهران اصفهان در این جلسه 
با اشاره به اقدامات و سیاست های تعیین 
شده در مرکز مدیریت حوزه علمیه خواهران 
اصفهان اظهار کرد: در حال حاضر بالغ بر ۵ 
هزار و ۵۰۰ نفر از خواهران در حال تحصیل 
بوده و قریب به ۵۰ مدرسه علمیه در سراسر 
استان ذیل مرکز مدیریت حوزه علمیه 

خواهران وجود دارد.
وی گفت: اکنون بالغ بر هشت هزار طلبه 
خواهر، فارغ التحصیل حوزه علمیه خواهران 
اصفهان هستند و از سطح یک تا سطح 

چهارم در اصفهان تدریس می شود.

علی دارابـی در پیامی به نشسـت تجلیل از سـرمایه گذاران و احیاگـران بافت 
و خانه های تاریخی شـهر اصفهان که پیـش از ظهر روز ـ دوشـنبه ۱۲ تیرماه 
۱۴۰۲ ـ در اصفهان برگزار شد، یادآور شـد: کلمات در توصیف اصفهان و بیان 
و تقریر ارزش های فرهنگـی تاریخی نهفته در این شـهر قاصرنـد؛ نگینی در 
دل کویر ایران و سـاز کوکی که شـعر شهرهای جهان اسـت. شهری که پس 
از قرن هـا و در دوره صفوی، رویای ما را از شـهر ایرانی اسـلامی محقق کرد و 
در زمانـی که تمدن غـرب با واژه هایـی مانند »میـدان، خیابان و بـاغ« بیگانه 
بود، در این شـهر شـاهد میدان نقش جهـان و چهارباغ بودیم که بـه زیباترین 

نحو ممکن، خـود را بـه جهانیان معرفـی می کرد.
در نگاهـی واقع بینانـه، امـروزه احـوالات خـوش شـهر اصفهـان کمرنـگ 
شـده اسـت و اصلی تریـن دلیـل آن امتنـاع از توجـه بـه زمینـه و الگوهـای 
آزموده شده زیسـت در این شـهر اسـت. بناها و بافت های تاریخی هستند که 
موجودیت شـهر، موکول به وجود آنان اسـت و اگـر روزی بخواهیم نشـانی از 
اصفهـان بگیریم، بی شـک به جای پرسـه در شـهرهای معاصر بهارسـتان و 
سپاهان شـهر، به سـراغ محله جلفا و گذرهـای منتهی به میـدان نقش جهان 
خواهیم رفـت. به تعبیری، محافظـت از بناهـا و بافت های تاریخی این شـهر 
به مثابه ریشـه های تنومندی اسـت که از هویت و فرهنگ اصفهان پاسداری 
می کند و شـناخت اصفهان به شـناخت دانایی نهفته در این ابنیه گـره خورده 

اسـت و نقش راهنمای قابـل اعتماد بـرای ادامه طریـق را ایفـا می کنند.
امـروزه در توسـعه اصفهـان به علـت اختـلال در اهلیت، پاسـخ به سـؤالات 
معاصـر را به جـای رجوع بـه خود اصفهـان از شـهرهای غربی جویا شـده ایم 
و این نـگاه منجر به توسـعه نامتـوازن اصفهـان و کمرنگ شـدن ارزش های 
ایرانی اسـلامی نهفته در شهر شـده اسـت که تخریب حمام خسـروآقا نمونه 
بـارز آن در سـالیان اخیـر بوده و شایسـته اسـت نگاه توسـعه را بـه محافظت 

میـراث فرهنگی نزدیـک کنیم.
در دوره مدیریـت کنونی، ایـن وزارتخانـه اقدام به تأسـیس »انجمـن خیرین 
میـراث فرهنگی« کرده اسـت تا بـا ایجاد جنبشـی فراگیر، بازیگـران جدیدی 
را وارد دایـره محافظـت از میراث فرهنگـی کنـد و از ظرفیت مـردم به منظور 
گفتمان سازی و همگانی سـازی میراث فرهنگی بهره مند شـود، چرا که شرط 
لازم و کافـی برای موفقیـت در امـر حفاظت، مشـارکت مردمی خواهـد بود تا 
بتوان شـاهد حکمرانی مطلوب تـری در حوزه حفاظـت از آثار تاریخی باشـیم.

در راسـتای برگزاری این نشسـت وزین، تجلیل از سـرمایه گذاران و احیاگران 
بافت و خانه هـای تاریخی شـهر اصفهان، یـک حرکت نمادین نیسـت بلکه 
شـروعی اسـت برای ایجاد یک جریـان فرهنگی در جامعه و شایسـته اسـت 
این عزیزان بـه مثابه یـک الگو بـرای مدیران شـهری و آحاد جامعـه معرفی 

. ند شو
در خاتمه وظیفه خـود می دانم از ایده و اندیشـه برگزاری این نشسـت و بانیان 
و برگزارکنندگان آن به ویژه جنـاب آقای دکتر علیرضا ایزدی مشـاور محترم 
وزیر و مدیرکل میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع دسـتی استان اصفهان 
و همچنین احیاگـران ارجمند میـراث فرهنگی این شـهر به منظـور اقدامات 
ارزشمندشـان برای اعتـلای فرهنگ این سـرزمین کمـال تقدیر و تشـکر را 

به عمـل آورم.

قائم مقام وزیر میراث فرهنگی گردشگری و صنایع 
دستی در پیامی به همایش »میراث پدر«  تأکید کرد: 
موجودیت شهر موکول به وجود بناها و بافت های 
تاریخی است و اگر روزی بخواهیم نشانی از اصفهان 
و  بهارستان  در  پرسه  جای  به  بی شک  بگیریم، 
سپاهان شهر، به سراغ محله جلفا و گذرهای منتهی به 

میدان نقش جهان خواهیم رفت.

 موجودیت شهر موکول 
به بافت های تاریخی است

گزارش

 پیام قائم مقام وزیر میراث فرهنگی گردشگری 
و صنایع دستی به همایش »میراث پدر« :

رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان از میزبانی اصفهان برای برگزاری همایش 
منطقه ای انتخابات در روزهای سیزدهم و چهاردهم تیر خبر داد. محمدرضا 
جان نثاری در هشتمین جلسه ستاد انتخابات در استانداری اصفهان افزود: این 
همایش با حضور معاون سیاسی وزیر کشور، مدیران کل سیاسی، انتخابات و 
تقسیمات کشوری، فرمانداران، مدیران فناوری اطلاعات فرمانداری ها و مسئولان 
آموزش انتخابات اصفهان، مرکزی، قم، قزوین، البرز و چهارمحال و بختیاری 

برگزار می شود.
رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان اظهار امیدواری کرد که با میزبانی خوب 

اصفهان از این همایش منطقه ای، راهبردهای مطلوبی برای فرآیند انتخابات در 
نظر گرفته شود.

وی افزود: فرآیند انتخابات با در نظر گرفتن چهار راهبرد مورد تأکید رهبرمعظم 
انقلاب شامل مشارکت، امنیت، سلامت و رقابت پیش می رود. جان نثاری بر 
بررسی وضعیت ۲ شهرستان شاهین شهر و میمه و برخوار که یک حوزه انتخابیه 
مشترک دارند، تاکید کرد. رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان عنوان کرد: مسائل 
زیرساختی، آمادگی شعب و اقداماتی که برای اجرای صحیح و سالم انتخابات در 

این ۲ شهرستان لازم است باید بررسی شود..

وی تاکید کرد: شعب اخذ رأی در سراسر استان اصفهان از جمله این ۲ شهرستان 
باید به نحوی انتخاب شوند تا دسترسی سریع و آسان مردم به شعب مُیَسر شود. 
جان نثاری همچنین بر آموزش هر چه بیشتر عوامل اجرایی انتخابات بمنظور اجرای 
قوانین با سرعت و دقت بالا تأکید کرد. به گزارش ایرنا، انتخابات ششمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری برای انتخاب پنج عضو این مجلس از اصفهان و انتخابات 
دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی برای انتخاب ۱۹ نماینده این 
استان و یک نماینده مسیحیان ارامنه جنوب کشور، روز جمعه ۱۱ اسفند ۱۴۰۲ 

همزمان با سراسر کشور برگزار می شود.

رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان:

همایش منطقه ای 
انتخابات در اصفهان 
برگزار می شود

مدیرکل حوزه شهردار و امور شورای اسلامی شهر اصفهان 
گفت: چهارباغ ظرفیت عظیمی دارد که نتوانسته ایم از آن 
استفاده کنیم، این در حالی است که این محور می تواند بستر 
خوبی برای اقدامات خادم یاری باشد تا این بافت را تحت 
تأثیر قرار دهد، همچنین باغ غدیر، کوه صفه، ناژوان نیز از 
دیگر ظرفیت ها است. علی قاسم زاده در مراسم تجلیل از 
فعالان دهه کرامت اظهار کرد: برخی افراد در این عالم 
مأمور شدند تا وارد جامعه شوند و به مردم خدمت کنند 
به رغم آنکه بعضی حوزه های کاری دارای گرد و غبار است.

وی افزود: حوزه شهرداری نیز یکی از فضاهای کاری است 
که امکان دارد روح و روان انسان در آن آلوده شود، زیرا همه 
ما ناگزیر هستیم روزانه حداقل صدها تصمیم بگیریم؛ اگر 

چه سعی می کنیم تصمیم های ما درست و نیت ما خالص 
باشد، اما گاهی ممکن است اشتباه کنیم که اثر وضعی خود 

را می گذارد.
شهردار اصفهان تصریح کرد: در چنین فضاهایی باید به 
اهل بیت و امامان )ع( توسل کنیم و با آن ها انس بگیریم؛ 
یکی از راه های انس گرفتن، ذکر و به یاد ائمه اطهار بودن 
است، در این راستا باید به خودمان یادآوری کنیم که هر روز 
در محضر یکی از بزرگان دین هستیم و این توجه قطعاً 

انس می آورد.

 استفاده از ظرفیت محور چهارباغ برای 
اقدامات خادم یاری

مسعود مهدویان فر، مدیرکل حوزه شهردار و امور شورای 
اسلامی شهر اصفهان نیز در این جلسه اظهار کرد: با توجه 
به اینکه ظرفیت خوبی در حوزه خادم یاری وجود دارد، 
پیشنهاد می کنم پاتوق های ثابت در شهر برای بروز و ظهور 
این ظرفیت ایجاد شود. وی ادامه داد: محور چهارباغ ظرفیت 
عظیمی دارد که نتوانسته ایم از آن استفاده کنیم، این در حالی 
است که این محور می تواند بستر خوبی برای اقدامات خادم 
یاری باشد تا این بافت را تحت تأثیر قرار دهد، همچنین باغ 

غدیر، کوه صفه، ناژوان نیز از دیگر ظرفیت ها است.
مدیرکل حوزه شهردار و امور شورای اسلامی شهر با بیان 
اینکه در مناطق محروم و حاشیه ای نیز که آسیب های 
اجتماعی وجود دارد می توان از این ظرفیت به صورت سیار 

و چرخشی بهره برد، تصریح کرد: وجود پنج هزار خادم یار در 
شهر اصفهان ظرفیت عظیمی است که باید به همت آن ها 

تحرک بزرگی را در شهر ایجاد کنیم.

 تور ویژه بازدید از اقدامات مدیریت شهری 
برای خادم یاران

سیدعلی معرک نژاد، مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری اصفهان در این جلسه اظهار کرد: تمام اقدامات و 
کارهایی که در شهرداری اصفهان انجام می شود، رنگ و 
بویی از حوزه های دینی و معرفتی دارد، در این راستا افتتاحیه 
پروژه های شهری را چهارشنبه ها انجام می دهیم که از آن 
به عنوان چهارشنبه های امام رضایی نام برده می شود. وی 
گفت: با توجه به اینکه جامعه خادم یاران بسیار بزرگ است 
و شمار زیادی از مردم شهر در این قالب فعالیت می کنند، 
آمادگی داریم تور ویژه برای خادم یاران در راستای آشنایی 
با مدیریت شهر و اقدامات انجام شده در شهر برگزار کنیم. 
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: با توجه به اینکه خادم یاران با مردم مراوداتی 
دارند، می توانند در زمینه آشنایی شهروندان با مدیریت شهر 

تأثیر گذار باشند.

 آماده همکاری با کانون های فرهنگی شهر 
هستیم

حسین کارگر، مدیر منطقه پنج شهرداری اصفهان در 
این جلسه از ورود کانون خادمیاران به شهر که در اجرای 
برنامه های فرهنگی کمک بسیار ارزشمندی برای مناطق 
هستند، تشکر کرد و اظهار کرد: آماده همکاری با همه 
کانون های فرهنگی در شهر که برای ارتقای فرهنگ 

اسلامی تلاش می کنند، هستیم.

 همکاری با کانون های خدمت رضوی 
محدود به دهه کرامت نشود

محسن زمانی، مدیر منطقه چهار شهرداری اصفهان نیز 
اظهار کرد: امیدوارم همکاری مناطق شهری با کانون های 
خدمت رضوی محدود به دهه کرامت نشود، البته منطقه 
چهار در طول سال در این حوزه همکاری دارد، اما امیدوارم 
پررنگ تر از قبل همکاری مشترک صورت گیرد. وی اظهار 
امیدواری کرد: به همت مناطق شهری، این همکاری ها 
منجر به بروز و ظهور معنویت بیشتر در شهر شود و جلوه 
بهتری از آن را در شهر شاهد باشیم، در این راستا از هر جهت 

آماده توسعه این نوع همکاری ها در شهر هستیم.

 تأثیر اقدامات فرهنگی در شهر
حسن محمدحسینی، مدیر منطقه ۱۱ شهرداری 
اصفهان نیز اظهار کرد: رویدادهایی که در منطقه در دهه 
کرامت اجرا شد، بازخوردهای خوبی از سوی مردم داشت، 
این نشان می دهد کار فرهنگی مذهبی چقدر می تواند در 
شهر تأثیرگذار باشد. وی ادامه داد: برای برگزاری رویدادها 
در منطقه یازده همه معاونت های شهرداری و کانون خادم 

یاران همراهی کردند.

 ایجاد پایگاه در مراکز فرهنگی برای ارائه 
خدمات مشاوره ای به مردم

مصطفی حجه فروش، مدیر کانون های خدمت رضوی 
استان اصفهان در این دیدار اظهار کرد: به نمایندگی از 
آستان قدس رضوی از خدمات ارزشمندی که در سطح 

شهر در دهه کرامت برگزار شد، از شهرداری و مدیران 
مناطق تشکر می کنیم. وی با بیان اینکه پنج هزار خادم یار 
در شهر اصفهان داریم افزود: در مناطق شهری بستری 
فراهم شد تا در دهه کرامت برنامه های مختلف در نقاط 
مختلف شهر همچون محور چهارباغ، میدان امام )ره( 
باشکوه برگزار شود که این برنامه ها با قدردانی آستان قدس 
رضوی روبه رو شد. مدیر کانون های خدمت رضوی استان 
اصفهان پیشنهاد داد: در مراکز فرهنگی شهر، پایگاه هایی 
ایجاد شود تا خادمیاران در هفته برای کمک به مردم 

خدمات مشاوره ارائه دهند.

 شهرداری بسترساز و تسهیل گر ارائه 
خدمات است

محمدحسین امامی، معاون خادمیاری کانون های خدمت 
زیارت استان اصفهان در این جلسه اظهار کرد: در دهه 
کرامت امسال برنامه های شاخصی در مناطق مختلف به 
ویژه مناطق یک، چهار، شش و ۱۱ برگزار شد، عطر رضوی 
در جای جای شهر اصفهان جریان داشت و مردم آن را لمس 
کردند. وی با تاکید بر اینکه شبکه خادمیاری استان ظرفیت 
عظیمی دارد، تصریح کرد: در ۱۹ عرصه تخصصی ارائه 
خدمت می کنیم، البته شهرداری بسترسازی و تسهیل گر 

در ارائه این خدمات است.
معاون خادمیاری کانون های خدمت زیارت استان اصفهان 
اظهار امیدواری کرد: در طول سال خدمت رسانی برای مردم 
را داشته باشیم، در این راستا نیروهای متخصص و متعهد ما 
و امکانات شهرداری می تواند بسترساز خدمات بیشتر برای 
مردم باشد. در هر منطقه می توانیم با برگزاری همایش ها 

اتفاقات بزرگ تری را رقم بزنیم.  

استفاده از ظرفیت 
محور چهارباغ 
برای اقدامات 
خادم یاری

در مراسم تجلیل 
از فعالان دهه 
کرامت مطرح 
شد؛

ئـه  را ا و  تربیـت  مراقبـت، 
دوران  در  لازم  آموزش هـای 
کودکـی بـرای فرزنـدان کوچـک 
تاکنـون  ازگذشـته  خانواده هـا، 
دغدغـه مهمـی به شـمار می رفتـه 
که پدیـد آمـدن مهدهـای کودک 
نگرانـی  ایـن  از  حـدودی  تـا 
کـم کـرده اسـت. بـه گـزارش 
ایرنـا، اوقاتـی را کـه کـودکان در 
می کننـد،  سـپری  مهدکـودک 
مهم تریـن و ماندگارتریـن نقـش 
را در تربیـت و رفتارهـای مانـدگار 
آنهـا در آینـده خواهـد داشـت و بر 
ایـن اسـاس ایـن نهـاد از جایـگاه 
حسـاس و ویـژه ای برخـوردار 
اسـت، به طوری کـه کـودکان از 
کوچک تریـن رفتارها و حـرکات و 
اشـاره ها از سـوی مربیان و دسـت 
انـدرکاران مهدکودک هـا تأثیـر 
می پذیرنـد و ایـن تأثیـر در لـوح 
پاک فطـرت آنهـا نهادینـه خواهد 

. شـد
از  هـر  کـه  حالیسـت  در  ایـن 
و  مجـازی  فضـای  در  گاهـی 
شـبکه های اجتماعـی تصاویـری 
از برنامه هایـی خـارج از محـدوده 
برخـی  تأییـد  تربیتـی و مـورد 
خانواده هـا در مهدهـای کـودک 
منتشـر می شـود کـه واکنش های 
بسـیاری را در بیـن خانواده هـا بـه 

دنبـال دارد.
نظـارت و حساسـیت بـر مجموعه 
دلیـل  آن  بـه  مهدکودک هـا 
ضـرورت دارد کـه کـودکان در 
ایـن سـن از تمامـی رفتارهـا و 
گفتارهـای مربیان، مسـتخدمان و 
حتی همسـن و سـالان خودشـان 
الگوبـرداری می کننـد و ایـن مهم 
در شـکل گیـری شـخصیت آینده 

آنهـا نقـش بسـزایی دارد.
مـادری کـه فرزنـدش را بخاطـر 
شـرایط شـغلی به یکی از مهدهای 
کـودک اصفهـان سـپرده بـود بـه 
خبرنـگار ایرنـا گفـت: بـا وجـود 
اینکه پـدر و مـادرم اصرار داشـتند 
که فرزنـدم را بـرای نگهـداری در 
سـاعت هایی کـه سـر کارهسـتم 
بـه آنهـا بسـپارم ولـی فرزنـدم را 
در مهدکـودک ثبـت نـام کـردم تا 
مراحـل اولیـه اجتماعـی شـدن را 

بیامـوزد.
شـهریاری افزود: در ماه هـای اول 
به نسـبت واکنش خاصی از سـوی 
فرزند دختـرم ندیدم ولـی به تازگی 
رفتارهایـی از او سـر می زنـد کـه 
این رفتارها در فرهنـگ خانواده ما 

جایگاهی نـدارد.

وی بـا اشـاره بـه برخـی رفتارها و 
برنامه هـای جنبـی سـلیقه ای در 
برخـی از مهدهـای کـودک گفت: 
بایـد یـک رویـه یکسـان و مـورد 
تأیید دسـتگاه متولی بـرای تمامی 
مهدهای کـودک تدوین شـود تا از 
هرگونـه برنامـه جنبـی نامتعـارف 
و جـدا از محتواهـای مکتـوب در 

مهدکودک هـا پرهیـز شـود.
همچنیـن  شـاغل  مـادر  ایـن 
خواسـتار به کارگیـری افـرادی 
در مهدهـای کـودک شـد کـه 
بـه لحـاظ علمـی و آکادمیـک 
آشـنا بـا روش هـای تربیـت و 
براسـاس  کـودکان  آمـوزش 
اصـول روانشناسـی باشـند زیـرا 
در برخـی از مهدهـای کـودک در 
پـی به کارگیـری نیـروی کار ارزان 
از افـرادی کـه نیازمنـد و دارای 
مشـکلات عدیـده ای اقتصـادی و 
روحی و روانـی هسـتند، دعوت به 

می شـود. کار 
مدیـر یـک مهدکـودک اصفهـان 
نیـز در پاسـخ بـه انتقـاد برخـی از 
خانواده هـا از برنامه هـای جنبـی 
نامتعـارف در محیـط آن مجموعه 
گفـت: برخـی از خانواده هـا اصرار 
بـه برپایـی برنامه هـای شـاد در 
قالـب موسـیقی و حـرکات موزون 
برای فرزندانشـان دارنـد و عده ای 
هم بـه ایـن اجـرای ایـن برنامه ها 

معترضنـد.
این فـرد کـه مایل بـه ذکـر نامش 
نبود افـزود: ولـی در مجمـوع تمام 
سـعی مراکـز مراقبـت و پـرورش 
کـودکان به کارگیـری یـک رویـه 
واحـد در تربیـت و آمـوزش بـرای 

همـه آنهاسـت.
وی یادآور شـد: از حدود سـه سـال 
بتـدا محتواهـای  پیـش کـه در ا
مجموعـه  سـپس  و  آموزشـی 
متولـی گری بـه آمـوزش و پروش 
سـپرده شـده اسـت، وجـود مـوارد 
نـوع  و  شـیوه  در  ناهماهنگـی 
کلاس هـا و برنامه هـای مهدهای 
کـودک تغییـر کـرده و بـا نظـارت 

بیشـتری انجـام می شـود.
جامعه شناسـان بـر ایـن باورند که 
اصول تربیتـی در کودکـی نهادینه 
می شـود و ایـن مهـم از خانـواده و 
در بخـش مهمتـر از مهدکودک ها 

بـه کـودکان انتقـال می یابد.
و  تربیـت  کـه  معتقدنـد  آن هـا 
پـرورش کـودکان در مهدکـودک 
بـه عنـوان پیـش زمینـه ورود آنها 
بـه مدرسـه و در نهایـت اجتمـاع 
بـا حساسـیت بیشـتری توسـط 

خانواده هـا و متولیـان امـر مـورد 
توجـه قـرار بگیـرد. یـک جامعـه 
شـناس در ایـن زمینه بـه خبرنگار 
ایرنـا گفـت: به کارگیـری نیـرو در 
تأمیـن  هماننـد  مهدکودک هـا 
نیـروی انسـانی در قالـب معلـم 
در آمـوزش و پـرورش از اهمیـت 
بسـزایی بـه لحـاظ نقـش تربیتـی 
ماندگار آنها در شـخصیت کودکان 
برخـوردار اسـت. فخـری رضایـی 
افـزود: کـودک بـه علت نداشـتن 
اطـلاع و آگاهـی بـه اقتضـای 
سـنش به راحتی از تمامـی اتفاقات 
و رفتارهایـی کـه در مهدکـودک 
رخ می دهـد، الگوبـرداری و آن را 
در محیـط خانـه و بیـرون تکـرار 

. می کنـد
وی بـا بیـان اینکـه مهـد کـودک 
محلـی بـرای مراقبـت، شـناخت 
پـرورش عاطفـی،  اسـتعدادها،  
جسمی، هوشـی، رفتاری، گفتاری 
و خلاقیـت کـودکان اسـت، گفت: 
پژوهش هـای انجـام شـده نشـان 
داده که اگـر در این جایـگاه از نظر 
جسـمی، روانـی و تربیتـی نسـبت 
به کـودک غفلـت و کوتاهی شـود 
در مراحـل بعد تنهـا پنجـاه درصد 
از ایـن کوتاهی هـا قابـل جبـران 

اسـت.
ایـن جامعـه شـناس بـا تاکیـد بـر 
اهمیـت نقـش مهـد کـودک در 
پـرورش کـودکان گفـت: مادرانی 
که به هـر دلیلـی ناچارنـد کودکان 
شـیرخوار خـود را حتـی از ۲ یـا ۳ 
ماهگـی به مهد بسـپارند، نخسـت 
باید نسـبت به انتخاب مهد بسـیار 
دقـت کننـد و اطلاعـات داشـته 
باشـند. چـون ایـن کـودکان حتی 
نمی تواننـد بازگـو کننـد کـه بـر 
آن ها چـه گذشـته اسـت بنابراین، 

بایـد بـه جایـی سـپرده شـوند که 
از نظـر تأمیـن نیازهـای عاطفـی 
و جسـمی ویـژه ایـن سـن، مـورد 

اعتمـاد باشـد.
وی افـزود: بـا توجـه بـه اینکـه 
مجموعـه مهـد کـودک از افـراد 
نگهبـان،  شـامل  گوناگونـی 
مربی های مختلـف، مدیـر و دیگر 
شـاغلان در این مجموعه تشکیل 
می شـود، کـودکان از تـک تـک 
آنها بـه ویـژه مربـی و رفتارهای او 
و همچنیـن حرکات دیگر همسـن 
و سـالان خـود نقـش می گیرنـد.

رضایی با تاکیـد بر تأثیـر کیفیت و 
شـیوه ارتباط اولیه مربی یا مراقبت 
کننـده بـا کـودک گفت: ایـن مهم 
بعـاد گسـترده تری  بـه تدریـج ا
می یابد و اهمیـت آن بیش از پیش 
نمایـان می شـود. وی تصریح کرد: 
از ایـن رو مراقبـت کنندگانی که به 
دلیـل علاقـه نداشـتن به کـودک، 
مشـغله و گرفتـاری زیـاد، تأمیـن 
مالـی نبـودن و مسـائل دیگـر، 
تمایلـی در رسـیدگی بـه نیازهـای 
کـودکان ندارنـد، بـه جـای ایـن 
کـه فضـای مناسـب بـرای رشـد 
کودکان فراهـم کننـد، زمینه های 
ناهنجـاری را در کـودک فراهـم 
و  توانمندی هـا  و  می آورنـد 
قابلیت هـای او را محـدود و حتـی 

نابـود می کننـد.
این جامعـه شـناس افـزود: این در 
حالیسـت کـه هـر میـزان محیـط 
رشـد و پـرورش کـودک آگاهانـه 
و غنـی و در راسـتای شـکوفایی 
کامـل او باشـد، هـوش کـودک 
بیشـتر و خلـق و خـوی او در آینده 
متعادل تـر خواهـد بـود. بـه گفتـه 
وی، بر ایـن مبناسـت کـه تعلیم و 
تربیـت دوره مهدکـودک و پیـش 

دبستان در سـال های اخیر اهمیت 
بیشـتری یافتـه و حساسـیت بـر 
آموزش هـای ارائـه شـده بیـش از 

پیـش شـده اسـت.
معـاون آمـوزش ابتدایـی اداره کل 
آمـوزش و پرورش اصفهـان گفت: 
با توجـه به نقـش دوره مهد کودک 
در تکوین بستر نگرشـی، ارزشی و 
رشـد مهارت های زبانی کـودکان، 
سـرمایه گذاری کیفی بـر محتوای 
کارکـرد کودکسـتان ها در اولویـت 
نخسـت این معاونـت قـرار گرفته 

اسـت.
وجیهـه فاضـل بـا بیـان ایـن کـه 
دوره کودکـی فرصتـی بی بدیـل 
بـرای تربیـت ایـن قشـر اسـت، 
اظهـار داشـت: اگـر دوران کودکی 
خـوب مدیریـت نشـود می توانـد 
 یـک تهدیـد بـرای آینده کـودکان 

باشد.
معـاون آمـوزش ابتدایـی اداره کل 
آمـوزش و پـرورش اصفهـان، 
توسـعه کیفـی کودکسـتان های 
را از اهـداف معاونـت آمـوزش 
ابتدایـی اسـتان دانسـت و گفـت: 
بـر اسـاس آنچـه در پژوهش های 
شـناختی تأکیـد شـده اسـت، بـا 
توجـه بـه این کـه کـودکان در 
پنـج سـالگی  تـا  تولـد  فاصلـه 
بیشـترین رشـد مغـزی را دارنـد، 
اگـر بتوانیـم محیـط یادگیـری را 
برای آنها غنـی کنیـم، کارایی مغز 
نوآمـوزان را نیـز افزایـش خواهیم 
داد. وی خاطرنشـان کرد: هر واحد 
هزینـه بـرای کودکسـتان ها در 
بلندمـدت، بازدهـی هفـت برابری 
بـرای جامعـه خواهـد داشـت و 
چنیـن مسـاله ای سـرمایه گذاری 
بسـیار  را  کـودکان   روی 

معنادار می کند.

نظارت جدی بر مهدهای کودک به دلیل رفتارهای تربیتی ماندگار ضرورت دارد؛

دوره کودکی فرصتی بی بدیل برای تربیت
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خبـر 

 برای حل مشکل 
دانش آموز روشندل 

فلاورجانی

 وزیر آموزش و پرورش 
دستور ویژه داد:

فیلمی در فضای مجازی  انتشار  در پی 
مبنی بر ایجاد مشکل در فرآیند آزمون 
استان  دولتی  نمونه  مدارس  ورودی 
روشن دل  دانش آموز  برای  اصفهان 
با  پرورش  و  آموزش  وزیر  فلاورجانی، 
صدور دستور ویژه خواستار حل مشکل 

این دانش آموز شد.
به تازگی فیلمی در شبکه های اجتماعی از 
یک دانش آموز دختر نابینا در شهرستان 
فلاورجان منتشر شده که از شرکت در 
مردمی  نمونه  دولتی  مدارس  امتحان 
بازمانده و به گفته فرد همراه این دانش 
آموز این اتفاق به دلیل همکاری نکردن 

مسوول مربوطه رخ داده است
و  آموزش  کل  اداره  عمومی  روابط 
با صدور  روز سه شبه  اصفهان  پرورش 
اطلاعیه ای در این رابطه افزود: با دستور 
وزیر جوانب کار بررسی و مشخص شد 
این دانش آموز در فرآیند ثبت نام فراموش 
را  منشی«  به  »نیاز  گزینه  بوده  کرده 

انتخاب کند.
این  با  این اطلاعیه تصریح شد که،  در 
حال متصدی برگزاری آزمون موظف بوده 
مقدمات برگزاری آزمون این دانش آموز را 
فراهم سازدو بر همین اساس با متصدی 
برخورد  ناهماهنگی،  دلیل  به  شده  یاد 

قانونی صورت پذیرفت.
آموزش  این گزارش مدیرکل  بر اساس 
با  تلفنی  تماس  در  اصفهان،  پرورش  و 
والدین این دانش آموز، ضمن دلجویی از 
آن ها از دستور وزیر آموزش و پرورش، 
از  استفاده  با  موضوع  از  اطلاع  از  پس 
این  مشکل  حل  برای  خود  اختیارات 

دانش آموز خبر داد.
شهرستان فلاورجان با جمعیتی در حدود 
غرب  کیلومتری   ۱۰ در  نفر  هزار   ۳۰۰

اصفهان قرار دارد.

واگذاری ۱۱۰ هزار دستگاه 
خودرو به مادران دارای ۲ 
فرزند و بیشتر در کشور

رییس کمیسیون مشترک طرح جوانی جمعیت و 
تعالی خانواده مجلس شورای اسلامی خبر داد:

رییـس کمیسـیون مشـترک طـرح جوانـی جمعیـت و تعالـی خانـواده مجلـس 
شـورای اسـلامی گفت: حدود ۲۰۰ هزار مادر دارای ۲ فرزند و بیشـتر در کشـور 
مشـمول دریافـت خودرو در طرح جوانی جمعیت شـده اند کـه از بین آنها تاکنون 

حـدود ۱۱۰ هـزار مـادر خودروی خـود را دریافـت کردند.
امیرحسـین بانکی پـور در مراسـم تکریـم مشـمولان مـاده ۲۰ قانـون حمایت از 
خانـواده و جوانـی جمعیـت در دانشـگاه اصفهـان افـزود: مادرانی کـه فرزند دوم 
یـا بیشـتر آنهـا از ۲۴ آبـان سـال ۱۴۰۰ به بعد متولد شـده اند می توانند مشـمول 

دریافـت خـودرو در طـرح جوانـی جمعیـت شـوند و خـودرو را با امتیازهـای ویژه 
دریافـت کنند.

وی همچنیـن بـا تاکیـد بـر اینکـه فرایند واگـذاری زمین بـه مادرانی کـه فرزند 
سـوم و بیشـتر آنهـا پـس از ۲۴ آبـان ۱۴۰۰ به دنیـا آمده در اسـتان های مختلف 
کشـور آغـاز شـده اسـت، اظهـار داشـت: چنـد روز گذشـته یک هـزار و یکصـد 
خانـواده مشـمول این طرح در اسـتان اصفهان زمین های خـود را دریافت کردند.

وی بـا اشـاره به واگـذاری زمین به مادران مشـمول طرح مذکور در اسـتان هایی 

ماننـد یـزد، خراسـان جنوبـی و مرکـزی، اضافه کـرد: در این هفته تـا عید غدیر 
نیـز در همـه اسـتان ها حداقل ۱۱۰ خانـواده، زمین های خـود را دریافت می کنند.

بانکـی پـور خاطرنشـان کـرد: واگـذاری زمین بـرای مادرانـی که فرزند سـوم و 
بیشـتر آنهـا بعـد از ۲۴ آبان ۱۴۰۰ به دنیا آمده اسـت بطور تقریبی رایگان اسـت 
بدیـن صـورت که ابتـدا پولـی از آنهـا دریافت نمی شـود بلکه فقط هزینـه آماده 
سـازی زمیـن از سـال دوم بـه بعـد و در طـول ۱۰ سـال به طور قسـطی دریافت 

خواهد شـد.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان خبر داد:

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
خودرو  دستگاه  یک  اختصاص  گفت: 
شهرستان  جنوبی  روستاهای  به  آتش نشانی 
خوروبیابانک در دستور کار قرار گرفت تا در 
آینده شاهد آتش سوزی مزارع و نخلستان های 

روستاهای جنوبی این شهرستان نباشیم.
مدیریت  مدیرکل  شیشه فروش،  منصور 
بحران استانداری اصفهان در حاشیه بازدید از 
بزرگ ترین نخلستان شهرستان خوروبیابانک 
در گفت وگو با خبرنگار فارس در خوروبیابانک 
آفت  کنترل  و  پیشگیری  برای  کرد:  اظهار 
را  نخلستان ها  که  آفتی  به عنوان  زنجرک 
تحت تأثیر قرار می دهد، از نخلستان روستای 
شهرستان  نخلستان  بزرگ ترین  مهرجان، 
بازدید  هکتار   ۱۵۰ وسعت  با  خوروبیابانک 

کردیم.
آفات  مهم ترین  از  زنجرک  داد:  ادامه  وی 
نکردن  مبارزه  صورت  در  و  است  نخیلات 
با این آفت، خسارات بسیاری به محصولات 
وارد می شود این آفت یک تهدید جدی برای 
در  امسال  و  می شود  محسوب  نخلستان 
نخلستان های روستای مهرجان و گرمه حالت 

طغیانی به خود گرفته است.
مدیریت  ستاد  اینکه  بابیان  شیشه فروش 
برای  بیابانک  و  خور  شهرستان  بحران 
این  در  زنجرک  آفت  کنترل  و  پیشگیری 
شهرستان تشکیل شد، افزود: در جلسه ستاد 
با  خوروبیابانک  شهرستان  بحران  مدیریت 
حضور فرماندار، رئیس اداره جهاد کشاورزی 
جهاد  سازمان  نباتات  و  حفظ  مدیریت  و 
 ۲۰۰ جمعاً  شد  اعلام  و  تشکیل  کشاورزی 
هکتار از ۳۰۰ هکتار نخلستان های شهرستان 
قرار  زنجرک  آفت  تأثیر  تحت  خوروبیابانک 

گرفته است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
درخواست  به  توجه  با  کرد:  بیان  ادامه  در 
سم پاشی هوایی برای مبارزه با آفت زنجرک 
سازمان  از  خوروبیابانک  نخلستان های  در 
کشور،  کشاورزی  جهاد  نباتات  و  حفظ 
نمایندگان این سازمان در خوروبیابانک حاضر 
شدند و در جلسه ستاد بحران این شهرستان 

موضوع برخورد با این آفت بررسی شد.
زمینی  و  هوایی  سم پاشی  کرد:  اضافه  وی 
به صورت  سال  طول  در  لازم  پایش های  و 
این  از  و حفاظت  کنترل  تا  است  نیاز  جامع 
زنجرک  آفت  خسارت  برابر  در  نخلستان ها 

صورت گیرد.
به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  شیشه فروش 
بیابانی، وسعت کانون های  و  شرایط خشک 
گردوغبار و کم آبی ها، شهرستان خوروبیابانک 
سال  در  است،  روبه رو  ویژه ای  خسارات  با 
از  وسیعی  بخش های  سرمازدگی   ۱۳۸۶

نخلستان های این شهرستان را دچار آسیب 
احیای  و  زنده سازی  باز  شاهد  امروز  و  کرد 

نخیلات هستیم.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
با تأکید بر جلوگیری از آفات نخلستان ها ابراز 
امیدواری کرد: با هماهنگی های انجام شده، 
تأمین سم و سم پاشی هوایی، در آینده نزدیک 
بتوانیم ریشه آفت زنجرک را در این منطقه 

از بین ببریم.
مزرعه  نخلستان  از  بازدید  به  اشاره  با  وی 
در  کرد:  اظهار  مهرجان،  روستای  رضوانیه 
یک ماه گذشته بیش از دو هزار اصله نخل 
و پاجوش در سطح سه هکتار از این مزرعه 

دچار حریق شده و از بین رفته است.
شیشه فروش ادامه داد: به دلیل نبود خودروی 
جنوبی شهرستان  روستاهای  در  آتش نشانی 
این  نخلستان  بزرگ ترین  خوروبیابانک، 
معرض  در  گرمه  و  مهرجان  در  شهرستان 

خطر آتش سوزی قرار دارد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
مزرعه  نخلستان  در  آتش سوزی  خسارت 
اعلام  ریال  میلیارد   ۴۰ از  بیش  را  رضوانیه 
اختصاص یک دستگاه خودرو  کرد و گفت: 
شهرستان  جنوبی  روستاهای  به  آتش نشانی 
خوروبیابانک در دستور کار قرار گرفت تا در 
آینده شاهد آتش سوزی مزارع و نخلستان های 

روستاهای جنوبی این شهرستان نباشیم.
کبکاب،  فارس،  خبرگزاری  گزارش  به 
پیارم،  زاهدی،  قصب،  خدشکن،  کرمانی، 
مرغوب  ارقام  از  مجول  و  برحی  مضافتی، 
این  است.  خوروبیابانک  شهرستان  خرمای 
شهرستان ۳۵۰ هکتار نخلستان بارده دارد که 
حدود ۳۰۰ تن اواع خرمای رقم های مرغوب 
زیر  سطح  بیشترین  می شود  برداشت  آن  از 
کشت در روستاهای گرمه و مهرجان واقع در 

جنوب شهرستان خوروبیابانک است.

اختصاص خودرو آتش نشانی به روستاهای خوروبیابانک

چهار شنبه 14 تیر 1402  | شمـاره 1369

شهرستان

Isfahan News

 آگهی برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه صنف فروشندگان دوچرخه و موتورسیکلت 
شهرستان اصفهان شماره: 1402/665 تاریخ 1402/4/10

به استناد ماده )11( اصلاحی آیین نامه اجرایی نحوه برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه های صنفی )موضوع تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی( از اعضای اتحادیه صنف 
فروشندگان دوچرخه و موتوسیکلت شهرستان اصفهان دعوت می شود با همراه داشتن اصل پروانه کسب )دائم یا موقت( یا کارت شناسایی معتبر روز شنبه مورخ 1402/4/31 از ساعت 
7:45 الی 12 به مکان برگزاری انتخابات به نشانی خیابان سروش، نرسیده به زیرگذر میدان قدس، اتحادیه صنف فروشندگان دوچرخه و موتورسیکلت شهرستان اصفهان مراجعه نمایند 

و با شرکت در انتخابات از بین داوطلبان حائز شرایط اشخاص مورد نظر خود را )با توجه به تعداد اعضای اصلی مورد نیاز مشخص شده در جدول زیر( انتخاب نمایند.

اسامی داوطلبان هیئت مدیره

1- محمدمهدی آقا باباگلی  2- داود توکلی زاده   3- زینب جوانی
4- قاسم حسین زاده ویرانی  5- علی دلیل گو  6- مهدی ریخته گران  7- مهرداد شاه نوشی

8- حمیدرضا عسگری رنانی

9- امیرحسین فتوحی نیا     10- محمدعلی کرمانی اصفهانی  11- علی کلاهدوزان
12- امیرعباس مدیر گلستان  13- حسین مکاریان نجف آبادی  14- سید ابوالفضل میرحاج

15- رسول میرزایان   16- سید روح اله میرحاج

اسامی داوطلبان بازرس
1- حسین آذری 2- مسعود پورمقدس  3- امیررضا صادقی 4- رضا مهری شرودانی

تعداد مورد نیاز: هیئت مدیره: هفت )7( نفر اصلی، سه )3( نفر علی البدل          بازرس: یک )1( نفر اصلی، یک )1( نفر علی البدل

***اسامی داوطلبان به ترتیب حروف الفبا می باشد.***

تذکرات مهم مربوط به قانون نظام صنفی و آیین نامه اجرایی نحوه برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه های صنفی:
- اتحادیه ها توسط هیئت مدیره منتخب اعضای اتحادیه اداره می شوند. تعداد اعضای هیئت مدیره منتخب اعضای اتحادیه، پنج نفر اصلی و دو نفر علی البدل برای اتحادیه های کمتر از هزار واحد صنفی عضو 

و هفت نفر اصلی و سه نفر علی البدل برای اتحادیه های دارای بیش از هزار واحد صنفی عضو خواهد بود. )ماده 22 قانون(
- در اتحادیه ها افراد منتخب به ترتیب بر اساس اکثریت نسبی آرای ماخوذه شامل یک نفر رییس، دو نفر نائب رییس )اول و دوم(، یک نفر دبیر و یک نفر خزانه دار تعیین می شود. همزمان با برگزاری انتخابات 

اعضای هیئت مدیره اتحادیه، انتخاباتی برای انتخاب دو نفر بازرس )اصلی و علی البدل( برگزار می شود. )ماده 23 قانون(
- در صورت درخواست کلیه منتخبان، سمت آن ها از طریق برگزاری انتخابات داخلی در حضور رئیس یا نماینده کمیسیون نظارت تعیین می شود. )تبصره 3 ماده 23 قانون(

- بر اساس بند )1( ماده )19( آیین نامه، چنانچه هر یک از داوطلبان نسبت به نحوه برگزاری انتخابات معترض باشــند می توانند ظرف مدت سه روز کاری پس از انتخابات شکایت خود را کتبا و با ذکر دلیل به 
کمیسیون نظارت تسلیم نمایند.

بر اساس ماده )17( آیین نامه انتخابات اتحادیه های در دور اول با حضور حداقل یک سوم اعضا رسمیت یافته و در صورت عدم دستیابی به حدنصاب مذکور هیئت اجرایی مکلف است مطابق ماده )11( این آیین 
نامه نسبت به برگزاری فراخوان و برگزاری انتخابات نوبت دوم با حضور حداقل یک چهارم اعضا حداکثر ظرف مدت 30 روز اقدام نماید. درصورت عدم دستیابی به حدنصاب مزبور کمیسیون موظف است نسبت 

به ادغام اتحادیه اقدام نماید.
- بر اساس تبصره ماده )12( آیین نامه، در صورت درخواست داوطلبان، هیات اجرایی موظف است فهرست اعضای دارای پروانه کسب و نشانی واحدهای صنفی آنان را جهت انجام تبلیغات انتخاباتی، در اختیار 

آنان قرار دهد.
اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان، هیئت اجرایی برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه های صنفی شهرستان اصفهان

آگهی برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه صنف فروشندگان و تعویض کنندگان روغن خودرو 
شهرستان اصفهان شماره: 1402/666 تاریخ 1402/4/10

به استناد ماده )11( اصلاحی آیین نامه اجرایی نحوه برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه های صنفی )موضوع تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی( از اعضای اتحادیه صنف فروشندگان و تعویض 
کنندگان روغن خودرو شهرستان اصفهان دعوت می شود با همراه داشتن اصل پروانه کسب )دائم یا موقت( یا کارت شناسایی معتبر روز دوشنبه مورخ 1402/5/2 از ساعت 7:45 الی 12 به مکان برگزاری انتخابات 
به نشانی:   خیابان نیکبخت شرقی، ساختمان شماره 2 اتاق اصناف مرکز استان مراجعه نمایند و با شرکت در انتخابات از بین داوطلبان حائز شرایط اشخاص مورد نظر خود را )با توجه به تعداد اعضای اصلی مورد 

نیاز مشخص شده در جدول زیر( انتخاب نمایند.

اسامی داوطلبان هیئت مدیره

1- محمدحسین امین الرعایا یمینی 2- ایمان انگوری سیچانی 3- مهدی ایران پور 
4- مجتبی بخشی آفارانی

5- سیدامیر چاوشی زاده 6- سیدرضا حسینی آفارانی 7- علی خدامی دستجردی   
8- وحید خسروی

9- ابراهیم شیخی بابوکانی 10- مصطفی صادقی برزانی 11- ابوالفضل صفاری کوپائی

12- مهدی صنعتی بروجنی  13- مهدی علی محمدی  14- اسماعیل علیخانی هندوکشی
15- محمدجواد گرامی 16- فریبا محققیان گورتانی 17- مرتضی محققیان گورتانی

18- محمدرضا مساح کیانی 19- بهزاد نجفیان دهاقانی 20- دانیال نصر اصفهانی 21- مرتضی نورصبحی

اسامی داوطلبان بازرس

1- حامد اقدامی2- مجید خضری قهه 3- فرامرز شمسی4- محمدرضا صنعتی کوپائی

تعداد مورد نیاز:  هیئت مدیره: پنج )5( نفر اصلی، دو )2( نفر علی البدل   بازرس: یک )1( نفر اصلی، یک )1( نفر علی البدل

***اسامی داوطلبان به ترتیب حروف الفبا می باشد.***

تذکرات مهم مربوط به قانون نظام صنفی و آیین نامه اجرایی نحوه برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه های صنفی:
- اتحادیه ها توسط هیئت مدیره منتخب اعضای اتحادیه اداره می شوند. تعداد اعضای هیئت مدیره منتخب اعضای اتحادیه، پنج نفر اصلی و دو نفر علی البدل برای اتحادیه های کمتر از هزار واحد صنفی عضو 

و هفت نفر اصلی و سه نفر علی البدل برای اتحادیه های دارای بیش از هزار واحد صنفی عضو خواهد بود. )ماده 22 قانون(
- در اتحادیه ها افراد منتخب به ترتیب بر اساس اکثریت نسبی آرای ماخوذه شامل یک نفر رییس، دو نفر نائب رییس )اول و دوم(، یک نفر دبیر و یک نفر خزانه دار تعیین می شود. همزمان با برگزاری انتخابات 

اعضای هیئت مدیره اتحادیه، انتخاباتی برای انتخاب دو نفر بازرس )اصلی و علی البدل( برگزار می شود. )ماده 23 قانون(
- در صورت درخواست کلیه منتخبان، سمت آن ها از طریق برگزاری انتخابات داخلی در حضور رئیس یا نماینده کمیسیون نظارت تعیین می شود. )تبصره 3 ماده 23 قانون(

- بر اساس بند )1( ماده )19( آیین نامه، چنانچه هر یک از داوطلبان نسبت به نحوه برگزاری انتخابات معترض باشند می توانند ظرف مدت سه روز کاری پس از انتخابات شکایت خود را کتبا و با ذکر دلیل به 
کمیسیون نظارت تسلیم نمایند.

بر اساس ماده )17( آیین نامه انتخابات اتحادیه های در دور اول با حضور حداقل یک سوم اعضا رســمیت یافته و در صورت عدم دستیابی به حدنصاب مذکور هیئت اجرایی مکلف است مطابق ماده )11( این 
آیین نامه نسبت به برگزاری فراخوان و برگزاری انتخابات نوبت دوم با حضور حداقل یک چهارم اعضا حداکثر ظرف مدت 30 روز اقدام نماید. درصورت عدم دستیابی به حدنصاب مزبور کمیسیون موظف است 

نسبت به ادغام اتحادیه اقدام نماید.
- بر اساس تبصره ماده )12( آیین نامه، در صورت درخواست داوطلبان، هیات اجرایی موظف است فهرست اعضای دارای پروانه کسب و نشانی واحدهای صنفی آنان را جهت انجام تبلیغات انتخاباتی، در اختیار 

 اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان اصفهانآنان قرار دهد.
 هیئت اجرایی برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس اتحادیه های صنفی شهرستان اصفهان

فرماندار اردستان گفت: شهرستان اردستان بیش از ۹۵ معدن فعال دارد یکی 
از بزرگترین معادن طلای کشور در اردستان افتتاح خواهد شد.

سید محمد هادی احمدی طبا فرماندار اردستان در همایش ملی صنعت و 
کمک های  اردستان  شهرستان  صنعت گران  تاکنون  داشت:  اظهار  معدن، 
بسیاری در حوزه فرهنگی، اجتماعی و حوزه های مختلف داشته اند اما برای 

مردم بیان نشده و این نقطه ضعف است.
وی افزود: در حوزه معادن سال گذشته اولین بار در شهرستان اردستان یک 
کار مشارکتی با یک میلیارد تومان را با معادن روستای چاه ریسه شروع کردیم 
و دو کیلومتر از جاده این روستا آسفالت شد این اتفاق خوبی است که تاکنون 

نداشتیم.
احمدی طبا خاطرنشان کرد: در حوزه ورزش با همکاری و مشارکت یکی از 
کارخانجات شهرستان، تیم کینگ بوکسینگ شهرستان اردستان به مسابقات 
ملی اعزام و برای اولین بار قهرمان کشور شد این امر مهم با حمایت یک 

صنعت گر حاصل شد.
فرماندار اردستان تصریح کرد: در آستانه سفر استاندار اصفهان به اردستان 
هستیم و خبرهای خوبی در حوزه صنعت، معدن خواهیم داشت قصد داریم 
در  را  اولویت بندی هایی  و  دهیم  رشد  مختلف  عرصه های  در  را  اردستان 
شهرستان داریم یکی از اولویت های ما صنعت گردشگری است که باید مورد 

توجه قرار گیرد.
وی تصریح کرد: در حوزه صنعت گردشگری امید می رود در دو ماه آینده یکی 

از اماکن اقامتی شهرستان اردستان افتتاح شود و در اختیار مردم قرار گیرد.
اردستان  به  می خواهیم  استان  صمت  مدیرکل  از  کرد:  تاکید  احمدی طبا 
نگاه ویژه داشته باشند، این شهرستان بیش از ۹۵ معدن فعال دارد، یکی از 
بزرگترین معادن طلای کشور در اردستان افتتاح خواهد شد همچنین چندین 

معدن آهن خوب در شهرستان وجود دارد.
فرماندار اردستان خاطرنشان کرد: شهرستان اردستان نیاز به شادابی، نشاط و 
امید دارد، با همکاری جوانان این شهرستان وبگاه گردشگری این شهرستان 
راه اندازی شده و باید این استعدادها را دریافت و با برداشتن موانع، از آنان 

تجلیل کنیم.

 بزرگ ترین معدن طلای کشور 
در اردستان افتتاح می شود

گزارش

فرماندار اردستان:
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A number of Iranian lawmakers 
have reacted to another MP’s 
remarks that the agreement Iran 
signed in March with the Inter-
national Atomic Energy Agency 
(IAEA) breached an important 
nuclear law passed by the par-
liament.
Lawmaker Yaghoub Rezazadeh 
told state news agency IRNA 
that the head of the Atomic En-
ergy Organization of Iran (AEOI) 
had attended a meeting of the 
Parliament’s Article 90 Commit-
tee and provided explanations 
about the measures of the AEOI. 
“According to this report, the 
JCPOA activity of the Atomic 
Energy Organization (of Iran) is 
in all cases completely in line 
with the law of strategic action 
to cancel sanctions and protect 
the interests of the Islamic Re-
public of Iran,” Yaghoubian said. 
Earlier, lawmaker Ali Khezrian 
had criticized the agreement 
signed between Iran and the UN 

nuclear watchdog earlier this 
year, describing it as running 
counter to the Strategic Action 
Law, which regulates Iran’s nu-
clear interactions with the West. 
Recently, Mohammad Eslami, 
the AEOI chief, met the mem-
bers of the Article 90 Committee 
to brief them on the Iran-IAEA 
agreement. Khezrian added, 
“After listening to the report of 
the head of the Atomic Energy 
Organization, it became clear to 
the members of the committee 
that the agreement [with the 
IAEA] is against the law of stra-
tegic action to lift sanctions and 
the Supreme Leader of the Rev-
olution’s emphasis on non-vi-
olation of this law.”He said that 
according to the nuclear guide-
lines outlined by the Leader, Iran 
should not accept commitments 
that go beyond the Safeguards 
agreement. But the agreement 
with the Agency, Khezrian said, 
includes commitments far be-

yond the Safeguards. 
“Unfortunately, according to 
the agency’s statement, about 
10 cameras have been installed 
in the centrifuge production 
workshop at the Isfahan site that 
are beyond the Safeguards,” 
he said. He also said that two 
enrichment monitoring devices 
(EMD) have been installed at 
the Fordow and Natanz nucle-
ar plants without authorization 
from the relevant Iranian author-
ities. “This is not only in contra-
vention of the Parliament’s law 
but also beyond JCPOA com-
mitments,” the lawmaker said, 
referring to the 2015 Iran nucle-
ar deal by its acronym. 
According to Khezrian, the in-
stallation of the EMD devices in 
Iran was the first of its kind in 
the world. Khezrian pointed out 
that according to the JCPOA, 
On-Line Enrichment Monitor 
(OLEM) devices should have 
been installed, not EMDs. “It 

should be made clear what are 
the differences between these 
two devices,” he continued. 
But Yaghoubian and Sara Falla-
hi, the head of the Parliament’s 
Nuclear Committee, called into 
question the account of Khez-
rian, saying that the agreement 
between Iran and the IAEA was 
in full compliance with Iran’s 
interests. 
“The Parliament’s National 
Security and Foreign Policy 
Committee has conducted the 
necessary investigations on the 
functioning of the Atomic Ener-
gy Organization, and no specific 
case has been observed that 
indicates the organization’s vio-
lation of the JCPOA and nuclear 
issues,” Yaghoubian said. 
He added, “If the Atomic Ener-
gy Organization had violated a 
specific case or acted against 
the policies of the system, the 
National Security Committee 
of the Parliament would have 
addressed the matter and given 
the necessary warning to its offi-
cials, or even invited the head of 
the Atomic Energy Organization 
to appear in the parliament and 
answer the questions.”
Yaghoubian also said that the 
programs and goals of the AEOI 
jibe with the Strategic Action 
Law. “Iran’s nuclear issue goes 
beyond the Atomic Energy Or-
ganization and includes most 
of the governance sectors. It 
is not the case that this organ-
ization takes action against the 
set plans without permission or 
consultation with other govern-
ment departments,” he added. 
The lawmaker said, “Mr. Eslami 
is in coordination with the pres-
ident, the parliament, the judici-
ary and even the members of the 

Parliament’s National Security 
and Foreign Policy Committee 
on nuclear issues. The actions 
of this organization are carried 
out according to the measures 
and guidelines of the Supreme 
Leader of the Revolution.”
Fallahi also defended the AEOI, 
saying it only acts within the 
framework of policies set by 
the system. “The Atomic Energy 
Organization has been operating 
according to the policies of the 
system and within the frame-
work of the country’s national 
plan, and criticizing the officials 
implementing these policies is 
unfair,” she told IRNA. 
Fallahi added, “The nuclear pro-
gram of the Islamic Republic 
of Iran does not belong to any 
particular institution and it is 
completely a matter of sover-
eignty and should not be dealt 
with politically, but should be 
examined based on the interests 
of the system.”
She continued, “Iran’s Atomic 
Energy Organization is the ex-
ecutive of the system’s macro 
policies, and this organization 
never breached the strategic ac-
tion law to cancel sanctions and 
protect the interests of the Irani-
an nation during the presidency 
of Mohammad Eslami, the vice 
president and head of the Atom-
ic Energy Organization, and even 
before that.”
“It was found that the Atomic 
Energy Organization did not 
commit any violations in the 
implementation of the Strategic 
Action Law,” Fallahi averred. 
She pointed out that the heads 
of the branches of government 
and the Leader of the Islamic 
Revolution are fully in the know 
about the activities of the AEOI. 

Iran agreement with IAEA in line with Leader guidelines: MP

Hypocrites from 
Tehran to Paris
Siasat-e-Rooz devoted its ed-
itorial to the events of France 
and said: Western media pub-
lishes accurate reports of the 
events in France in line with 
supporting the French gov-
ernment and condemning the 
protesters to the extent that 
the protesters are called “thugs 
and rioters”. However, the Per-
sian-language media outlets 
deceitfully called the Iranian 
riots (in the autumn of 2022) 
“protest and revolution”. In 
contrast, Western media out-
lets support France and call 
the protesters “thugs”. France 
is the country whose president 
met with some foreign-based 
anti-revolution traitors and 
called the riots managed by 
Western governments a “rev-
olution”. The figures who 
supported the riots in Iran are 
guilty of inciting the youth, but 
look at the behavior of French 
celebrities, they dare not speak 
in support of the protesters.

Europeans’ ha-
tred, from granting 
WMD to maintain-
ing sanctions
In a commentary, the Iran 
newspaper addressed the 
European Union’s decision 
to maintain the sanctions on 
Iran’s ballistic missile program. 
The paper wrote: One of the 
main excuses of Europe’s claim 
is about the issue of military 
cooperation between Tehran 
and Moscow and the alleged 
sale of drones to Russia by 
Iran. Exactly at a time that the 
Europeans are accusing the 
Islamic Republic of Iran of sell-
ing missiles and other arms to 
Russia in the Ukraine war, we 
are marking the anniversary of 
the 1987 chemical attack on 
the border city of Sardasht in 
northwest Iran by the Saddam 
regime, which was backed by 
the West. Until today, they have 
not paid compensation and 
have not even apologized to 
the Iranian nation. Europeans 
didn’t even fulfill their com-
mitments either in the days 
after the JCPOA, in the period 
before America’s withdrawal, 
or Trump’s period, and they 
always made empty promises.

Successful diplo-
macy of Raisi gov-
ernment
In a note, Arman-e-Melli dis-
cussed the successful diplo-
macy of the Raisi government 
in reducing tension with neigh-
bors. The newspaper, quoting 
former Iranian ambassador to 
Lebanon and Jordan Ahmad 
Dastmalchian, wrote: “The 
recent visit of the foreign min-
ister to the Persian Gulf coun-
tries showed that this diploma-
cy is pragmatic and serious. It 
seems that Iran’s relations with 
non-Arab countries, especially 
Central Asian countries and 
Commonwealth of Independ-
ent States (CIS) and Pakistan, 
are also at a very high level. 
It is because Iran has always 
been pursuing positive and ef-
fective relations with its neigh-
bors. Therefore, the 13th gov-
ernment has been a successful 
government from this point of 
view and is progressing well.” 
But what is being discussed 
now, the good relationship 
and the win-win view of the 
countries of the region in se-
curity, economic and political 
interactions can contribute to 
the stability and security of the 
region and take steps towards 
the growth and development 
of the region.

Relations be-
tween Iran, 
IAEA based on 
strategic law: 
M P

A top Iranian legislator 
has denied charges 
that recent conversa-
tions and agreements 
between Tehran and the 
International Atomic 
Energy Agency (IAEA) 
violated the Strategic 
Law passed by the Ira-
nian parliament.
Speaking with IRNA on 
Sunday, Fada Hossein 
Maleki, a member of 
the parliament’s Na-
tional Security and For-
eign Policy Committee, 
said that “everything 
that has been dis-
cussed in negotiations 
with the IAEA” and 
even issues concerning 
Joint Comprehensive 
Plan of Action (JCPOA) 
“has been based on the 
Strategic Law.”
The Strategic Action 
Plan to Counter Sanc-
tions bill was enacted 
by the parliament in 
December 2020 in 
reaction to sanctions 
imposed by the U.S. 
on Iran following its 
unilateral exit from the 
JCPOA in 2018.
The law requires the 
Iranian government to, 
among other things, 
limit IAEA inspections 
and advance the coun-
try’s nuclear program 
beyond the boundaries 
set by the 2015 nuclear 
deal.
Maleki dismissed 
charges that the most 
recent agreements with 
the UN nuclear watch-
dog breached the 2020 
legislation, noting that 
such issues were not 
addressed in the Na-
tional Security and For-
eign Policy Committee, 
which is in charge of 
assessing these agree-
ments.
“If there were any con-
siderations from the 
Iranian side regarding 
the negotiations, they 
were discussed within 
the National Security 
Committee or the Su-
preme National Secu-
rity Council,” he added.
Following IAEA Director 
General Rafael Mariano 
Grossi’s formal visit to 
Iran in March, both Iran 
and the agency pledged 
to strengthen coopera-
tion and work toward 
addressing remaining 
safeguards issues.
The parties agreed to 
conduct interactions 
cooperatively, respect-
ing the IAEA’s authority 
and preserving the Is-
lamic Republic’s rights 
and commitments as 
stated in the compre-
hensive Safeguards 
Agreement.
Iran also agrees to 
allow the agency to 
undertake verification 
efforts and additional 
surveillance if neces-
sary.
The intricacies of the 
implementation pro-
cedure will be estab-
lished at a forthcoming 
technical conference in 
Tehran.

A stock market analyst has said the 
market will experience a calm trading 
period in the summer and will continue 
to improve by the end of the season, 

IRNA reported.
“The trend of the market in the spring 
shows that this market was lively but 
had relatively volatile transactions dur-

ing the mentioned time period,” Nima 
Mirzaei said.
According to the expert, there is a pos-
sibility that as the end of the summer 
season approaches, the number of 
transactions will increase and the val-
ue of transactions will reach more than 
100 trillion rials (about $199.7 million).
“The increase in the value of transac-
tions and the consequent growth of 
liquidity inflow to the market will help 
the upward trend of the stock market 
index by the end of summer, and we 
can hope that the index will reach 2.5 
million points at this time,” Mirzaei 
said.
“We can hope that shareholders will 
gain reasonable returns in the short 
term, but this profit will more likely 
be earned by those shareholders who 
entered the market with knowledge or 
indirectly through investment funds,” 

he added.
The capital market expert stated that 
the general trend of the stock market 
is positive and it seems that the mar-
ket will reach a relative stability in the 
current range.
He believed that the ups and downs of 
the market during spring were different 
from the trends of the market in the 
past.
“This shows that the market can ex-
perience new seasons of transactions 
and we will not see the repetition of 
past trends and expected thoughts of 
shareholders in the short term,” he 
noted.
Mirzaei, finally said that experts are op-
timistic about the trend of the market 
in the current year, noting: “If the forex 
market stays stable, the capital market 
can have a significant upward move-
ment by the end of the year.”

Stock market to go through a calm period in summer: expert

During the past Iranian calendar week (ended on 
Friday), Iran Mercantile Exchange (IME) witnessed 
trade of 2,045,136 tons of commodities with a to-
tal trading value of more than $470 million on its 
physical market.
As reported by the IME’s Public Relations and In-
ternational Affairs Department, the exchange saw 
on its metals and minerals trading floor trade of 
1,627,304 tons of commodities valued at nearly 
$303 million.
On this floor the IME sold 1,183,066 tons of cement, 
257,068 tons of steel, 176,500 tons of sponge iron, 
40,190 tons of zinc, 6,440 tons of aluminum, 6,045 
tons of copper and 200 tons of molybdenum con-
centrate.
Based on this report, the exchange saw trade of 400 
kg of saffron on its agricultural trading floor.
Furthermore, the IME witnessed on both domestic 
and export rings of its oil and petrochemical trading 
floor 370,467 tons of commodities worth more than 
$150 million.
Commodities traded on this floor included 131,000 
tons of vacuum bottom, 108,200 tons of bitumen, 

55,443 tons of polymeric products, 48,000 tons 
of lube cut, 18,199 tons of chemicals, 7,875 tons 
of sulfur, 919 tons of oil, 650 tons of petroleum 
products, 460 tons of insulation and 420 tons of 
feedstocks.
The IME also traded within the same week 47,364 
tons of commodities on its side market.
As previously reported, during the second Iranian 
calendar month (ended on May 21), the IME wit-
nessed trade of 13,429,985 tons of commodities 
and 1,075 vehicles with a total trading value of al-
most $3 billion on its physical market, registering 
growths of 21.7 percent in value and 17.5 percent in 
volume of trades compared with the month before 
that.
The exchange saw on both domestic and export 
pits of its oil and petrochemical trading floor, trade 
of 1,777,910 tons of commodities valued at nearly 
$860 million.
The IME’s customers purchased on this floor 
509,402 tons of bitumen, 421,000 tons of vacu-
um bottom, 418,260 tons of polymeric products, 
184,000 tons of lube cut, 179,693 tons of chem-

icals, 37,840 tons of sulfur, 19,876 tons of oil, 
12,098 tons of petroleum products, 1,670 tons of 
insulation, 1,000 tons of slop wax and 790 tons of 
feedstocks.
Moreover, the exchange saw trade of 11,506,598 
tons of commodities and 1,075 vehicles worth 
more than $2 billion on its metals and minerals 
trading floor.
Items traded on this floor included 6,074,215 tons 
of cement, 2,778,000 tons of iron ore, 1,888,779 
tons of steel, 748,100 tons of sponge iron, 36,030 
tons of aluminum, 32,700 tons of copper, 5,305 
tons of zinc, 2,000 tons of coke, 1,020 tons of 
molybdenum concentrate, 300 tons of cast iron, 
60 tons of precious metals concentrate and 1,075 
vehicles.
Last was the IME’s side market on which the ex-
change traded 145,476 tons of commodities.
IME is one of the four major stock markets of Iran, 
the other three markets are Tehran Stock Exchange 
(TSE), Iran’s over-the-counter (OTC) market known 
also as Iran Fara Bourse (IFB), and Iran Energy Ex-
change (IRENEX).

Commodities worth over $470m traded at IME in a week
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TEDPIX, the main index of Teh-
ran Stock Exchange (TSE), rose 
26,043 points to 2.183 million on 
Monday.
As reported, over 11.516 billion 
securities worth 85.958 trillion 
rials (about $204.6 million) were 
traded at the TSE

TSE is one of the four Iranian stock 
exchanges, and the most impor-
tant one. The other three ones are 
Iran Mercantile Exchange (IME), 
Iran Energy Exchange (IREN-
EX), and Iran’s over-the-counter 
(OTC) market, known as Iran Fara 
Bourse (IFB).

TEDPIX rises 
26,000 points 
on Monday

Iran’s Damavand-2 
Destroyer to be 
armed with hyper-
sonic missiles
The Damavand-2 destroyer 
will soon be armed with a hy-
personic missile, Iranian Navy 
Commander Shahram Irani an-
nounced on Monday, a step that 
he said will greatly bolster Iran’s 
naval power.
The advanced Moudge-class 
warship, the Damavand de-
stroyer, which is entirely Irani-
an, is an improved version of 
the Jamaran destroyer.
The destroyer was built thanks 
to the collaboration between De-
fense Ministry experts, armed 
forces including the Navy, and 
knowledge-based industries.
It has been effectively incorpo-
rated into the active combat unit 
of the Navy using cutting-edge 
technology.
Notable features of the Dama-
vand destroyer include new 
radar and missile systems, 
thrust systems, and advanced 
weaponry.
Rear Admiral Irani stressed that 
the Damavand-2 destroyer’s 
equipment reflects cutting-edge 
technology in detection, identi-
fication, monitoring (DIM), and 
combat capabilities.
Additionally, the rear admiral 
said that the modern equipment 
can be utilized in all destroyers.
The Damavand-2 destroyer will 
include offensive missiles in 
addition to its defensive capa-
bilities.
This development highlights 
Iran’s determination to increase 
its naval might and make sure 
it is prepared for any imminent 
dangers.
Media reported on Saturday that 
Damavand-2 destroyer will join 
the Navy’s northern fleet in the 
Caspian Sea in the near future.
The Mowj-class frigate is cur-
rently passing its operational 
tests in the northern fleet and 
that it will soon start its mission 
based on defined instructions.
Manouchehr Alipour, the deputy 
head of the Marine Industries 
Organization (MIO) and a ma-
rine industry counselor to the 
Iranian defense minister, said 
that the nation’s professionals 
had become proficient in de-
signing and manufacturing de-
stroyers.
“It took 12 years to build the 
first Jamaran-class destroyer. 
Later, the Damavand-1 was built 
in 8 years and Dena was deliv-
ered to the Navy after 6 years. 
We hope to deliver the Dama-
vand-2 to the Navy in a much 
shorter time. We manufactured 
Damavand’s initial hull in 4 
years, but the process to build 
the Damavand-2 took only 11 
months,” Alipour stated.
He went on to add, “The reason 
for the amazing reduction in 
the time needed for designing 
the hull and building the de-
stroyers was that we became 
proficient in designing and en-
gineering destroyers and their 
equipment.” In March 2015, 
the 100-meter-long destroyer 
Damavand-1, which weighs 
more than 1,300 tons, formally 
joined the Navy’s northern fleet.
But three years later, while the 
frigate was moored in the Cas-
pian town of Bandar Anzali, it 
struck a seawall and sunk.
It was rescued from the water 
and put back into service. Ac-
cording to recent images, it is 
outfitted with a 76mm cannon 
and an anti-ship cruise mis-
sile launcher. In recent years, 
the Iranian Navy has become 
self-sufficient in producing both 
surface and subsurface ships.

Did You Know 
These Facts
About Animals
and Nature?
By: PARISA JAMADI
Source: https://www.womansday.com/life/entertainment/a37170576/fun-facts/

• The closest living relative to humans 
are chimpanzees, bonobos, and gorillas. 
We share between 98 and 99.6% of DNA 
with these species. Gorillas can even 
catch colds from humans.
• Most mammals have reproductive cy-
cles. However, only humans, humpback 
whales, and elephants experience men-
opause.
• To escape a crocodiles jaw, push your 
thumb into its eyeballs.
• Cats have only lived with people for 
about 7,000 years. Compared to dogs, 
whose domestication may have begun 
as early as 25,000 years ago.
• 85% of plant life is found in the ocean.
• The Amazon rainforest is an amazing 
place. The Amazon produces over 20% 
of the world’s oxygen, and contains 
more than half of the world’s species of 
plants, animals, and insects.
• Dog noses are as unique as a human 
fingerprint.
Did You Know These Facts About Sci-

ence?
• The Great Barrier Reef is the largest 
living structure on Earth at 2,000 kilom-
eters long.
• Most of us are familiar with the three 
states of matter: solid, liquid, and gas. 
But there are actually two dozen known 
states of matter. Plasma is one exam-
ple, but scientists have also found other 
states of matter that only occur under 
certain conditions.
• The moon once had an atmosphere. 
Volcanic eruptions on the moon released 
trillions of tons of gas into the air, which 
created an atmosphere. The gases even-
tually became lost to space.
• It is mainly men who experience color-
blindness.1/20 men experience color 
blindness as opposed to 1/200 women.  
Did you know it’s illegal to feed pigeons 
on the sidewalks and streets in San Fran-
cisco?
Did you know an astronaut was allergic 
to the moon?

Did you know there’s a toilet museum?
Did you know 3 US Presidents have won 
Grammys?
Did you know you can get your eyeballs 
tattooed?
Did you know “Q” is the only letter that 
doesn’t appear in any U.S. state name?
Did you know your liver’s size fluctuates 
significantly throughout the day?
Did you know professional cheesemak-
ers are studying if music can change the 
taste of cheese?
Did you know the youngest Olympian 
was 10 years old?
Did you know there are 118 ridges on the 
side of a dime?
Did you know there’s a planet that’s 
shaped like a potato?
Did you know almost half the world’s 
population watched both the 2010 and 
2014 FIFA World Cup games?
Did you know extreme ironing is an ac-
tual sport?
Did you know a single watermelon once 

sold for $6,125?
Did you know Shakespeare invented 
more than 1,700 words?
Did you know the longest place name in 
the world is 85 letters long?
Did you know lobsters have clear blood?
Did you know chewing gum is banned in 
Singapore?
Did you know grapes light on fire in the 
microwave?
Elephants are also the only mammal that 
cannot jump.
Crows can recognize human faces — 
and remember them for their entire lives.
There is only one country on earth with-
out mosquitoes: Iceland. Its low temper-
atures make it impossible for the pest to 
breed.
A little gross, but also kind of funny: Lob-
sters pee out of their faces. Even more 
interesting, they do this as a way to at-
tract mates.
Ready to have your mind blown? A blind 
chameleon can still adjust to the colors 

of its environment. The way it changes 
colors is because of its special cells, not 
eyesight.
The world’s longest concert lasted 453 
hours.
Volleyball and basketball were both in-
vented in Massachusetts.
The heaviest onion ever grown was 
18 pounds and was grown in England. 
That’s a toddler-sized onion.
Mushrooms can glow in the dark. In 
fact, there are more than 70 varieties of 
mushrooms that do this.
Ketchup was once sold as medicine to 
treat diarrhea and indigestion. The treat-
ment did not, in fact, work.
Bananas are curved because of how they 
grow — toward the sun.
Only 5% of the ocean has been explored. 
The intense pressure at the deepest 
depths of the ocean makes it virtually 
impossible to navigate.
Saint Lucia is the only country in the 
world named after a woman.

Iranian shrimp farmers exported 
37,000 tons of products in the previ-
ous Iranian calendar year (ended on 
March 20), an official with Iran Fish-
eries Organization (IFO) said, adding 
that the country is currently export-
ing shrimp to 21 countries.
According to Vahid Madani, the 
director general of IFO’s Office of 
Shrimp and Saltwater Aquatic Af-
fairs, said that Russia, the United 
Arab Emirates (UAE), China, Qatar, 
and neighboring Turkey are currently 
the top importers of Iranian shrimp, 
IRNA reported.
The official noted that IFO is planning 
to promote the production of farmed 
shrimp as an export-based product.
“In order to develop the export of 
farmed shrimp, the Iranian Fisheries 
Organization seeks to attract inves-
tors to create diversity in product 
packaging and supply, and signifi-
cant progress has been made in this 
field by supporting the establish-
ment of provincial aquatic markets,” 

he said.
According to Madani, there are cur-
rently 92 shrimp processing units 
with modern equipment and ma-
chinery active across the country 
whose processing capacity in one 
work shift is 1,350 tons per day.
Over the past two years, the ef-
forts of the Aquatics’ Production 
and Trade Union of Iran, and the 
non-governmental sector have led to 
the addition of markets in countries 
such as Oman and Malaysia to Iran’s 
target export markets in this field, he 
has noted.
Fishery production has increased 
noticeably in Iran in recent years.
Enjoying high quality, Iran’s fishery 
products were sold easily in the ex-
port markets, and also some new 
export destinations welcomed these 
products in the past two years; as 
new markets including China, South 
Korea, and the Eurasian Union na-
tions opened up for Iranian fishery 
products.

Iran exports 37,000 tons of farmed 
shrimp to 21 countries

In a meeting between the board mem-
bers of the Iran-Russia Joint Chamber 
of Commerce and Russian Ambassa-
dor to Tehran Alexey Dedov the two 
sides explored ways of facilitating mu-
tual business exchanges.
During the meeting which was held 
at the place of the Iran Chamber of 
Commerce, Industries, Mines and 
Agriculture (ICCIMA), the board mem-
bers of the Iran-Russia Joint Chamber 
of Commerce called on the Russian 
side to ease the conditions for issuing 
business visas for Iranian traders and 
to make the process of issuing certifi-
cates of origin online.
Speaking at the meeting, Hadi 
Tizhoush-Taban, the head of the 
Iran-Russia joint chamber of com-
merce, emphasized using the capacity 

of the Iranian Trade Center in Astra-
khan and referred to it as a suitable 
platform to establish communication 
between interested Iranian and Rus-
sian business units to cooperate with 
each other. He underlined the need for 
facilitating the process of issuing visas 
for Iranian businessmen by the Rus-
sian government, saying: “It is neces-
sary to provide conditions so that the 
businessmen and economic operators 
of both sides can benefit from the two 
countries’ trade capacities.”
Elsewhere in the gathering, Deputy 
Head of the Iran-Russia Chamber of 
Commerce Abdollah Mohajer pointed 
to the good political relations between 
the two countries and said: “Despite 
the strong political relations between 
the two countries, we have not been 

able to use the capacities in the eco-
nomic sector and strengthen the level 
of relations in line with the political 
ties.” He further informed about the 
interest in the northern provinces of 
Iran to increase the level of business 
relations with different cities of Russia 
and said: “Russian ambassador, as a 
representative of the government of 
this country, can take serious steps 
in order to improve business relations 
and joint investment.”
Dedov for his part talked about the 
efforts that are being made by the 
Russian government to remove the 
obstacles facing the commercial rela-
tions between the two countries and 
expressed hope that continuous meet-
ings should be held to achieve this 
goal.

Head of the National Iranian Gas Company (NIGC) has said the 
country’s annual ethane production is expected to reach five 
million tons in the near future, Shana reported.
Majid Chegeni made the remarks on Monday, in the signing 
ceremony of a memorandum of understanding (MOU) for in-
creasing the ethane production of nine refineries at the coun-
try’s South Pars Gas Complex.
“With the implementation of this project, in addition to increas-
ing production, part of the possible shortage of this valuable 

product will be compensated in the coming years,” Chegeni 
said.
He put the country’s current annual ethane production at 4.2 mil-
lion tons, saying that the country has the capacity to produce 
more than 7.2 million tons of the mentioned gas every year.
Ethane is an organic chemical compound that is isolated on 
an industrial scale from natural gas and as a petrochemical 
by-product of petroleum refining. Its main use is as feedstock 
for ethylene production.

Annual ethane output to reach 5 million tons

Iranian private sector explores ways of 
facilitating trade with Russia
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 خبــــر

مجیــد مختــاری اظهــار داشــت: بــا افزایش دمــای هــوا مصــرف آب به 
صــورت تصاعــدی افزایــش پیــدا می کنــد بــه طــوری کــه بــا رســیدن 
دمــای هــوا بــه 38 درجــه، مصــرف آب 20 درصــد، بــا رســیدن بــه 40 
درجــه 30 درصــد و بــا عبــور از 40 درجــه شــاهد افزایــش 60 درصــدی 

مصــرف آب هســتیم.
ــامیدنی در  ــرب آش ــد آب ش ــر تولی ــال حاض ــرد: در ح ــح ک وی تصری
ــر  ــب ب ــر مکع ــا 12 مت ــزرگ 11.5 ت ــان ب ــانی اصفه ــامانه آبرس س
ــی و  ــع محل ــز از مناب ــه نی ــر ثانی ــر مکعــب ب ــا 2 مت ــه اســت و 1.5 ت ثانی
ــی  ــن در حال ــود و ای ــع می ش ــتاندار توزی ــد و اس ــورد تأیی ــای م چاه ه
اســت کــه در ســاعات پیــک مصــرف نیــاز آبــی بــه بــالای 16.5 متــر 
ــر  ــود 2.5 مت ــا کمب ــاعات ب ــن س ــد و در ای ــه می رس ــر ثانی ــب ب مکع

ــتیم. ــه هس ــه ای مواج ــر ثانی ــب ب مکع
ــان  ــتان اصفه ــای اس ــی آبف ــوزش همگان ــی و آم ــط عموم ــر رواب مدی
ــتان  ــی در اس ــی آب در مناطق ــا قطع ــار و ی ــت فش ــال اف ــاره احتم درب
گفــت: همــکاران پــر تــاش بنــده در آبفــای اســتان اصفهان بــا کمک 
ســامانه تلــه متــری در حــال پایــش خطــوط انتقــال و شــبکه توزیــع و 
نگهــداری ایــن شــبکه در حالــت پایــداری هســتند و نهایــت تاشــمان 
ایــن اســت کــه در هیچ کجــای اســتان مشــکل افــت فشــار و یــا قطعی 
ــون  ــی همچ ــل مختلف ــه عوام ــوع ب ــن موض ــا ای ــیم، ام ــته باش نداش
دمــای هــوا بســتگی دارد و از هــم اســتانی های عزیــز خواهشــمندیم با 
ــود در شــرکت آب و فاضــاب  ــان خ ــار خادم ــت مصــرف در کن مدیری

ــند. ــان باش ــتان اصفه اس
مختــاری از شــهروندان ســاکن در مناطقــی از شــهر کــه دارای تراکــم 
ــا نصــب مخــزن و  ــا ب ــاد ســاخت و ســاز هســتند درخواســت کــرد ت زی
پمــپ آب بــه صــورت اســتاندارد، فشــار آب لازم در طبقــات را مدیریت 
ــه ذخیــره ســازی و در طــول  کننــد و در ســاعات پایانــی شــب اقــدام ب

ــد. ــتفاده کنن روز از آن اس
وی در ادامــه گفــت: شــهروندان عزیــز همچنیــن مصــارف غیــر ضرور 
خــود همچــون شســت و شــوی ظــروف، لبــاس و غیــره را بــه ســاعات 

اوایــل شــب و یــا بامــداد موکــول نماینــد.
ســخنگوی شــرکت آب و فاضــاب اســتان اصفهــان در پایــان 
ــن و  ــت تأمی ــته وضعی ــال گذش ــا س ــه ب ــرد: در مقایس ــان ک خاطرنش
توزیــع آب بســیار بهتــر شــده اســت امــا هنــوز کمبودهایــی وجــود دارد 
و بایــد در هــر حــال بــا مصــرف بهینــه شــکر گــذار نعمت هــای خداوند 
باشــیم و اگــر هــر شــهروند و یــا روستانشــین در اســتان بیــن 15 تــا 20 
لیتــر از مصــارف غیــر ضــرور خــود را کاهــش دهــد از تابســتان ســخت 
عبــور خواهیــم کــرد و در مقابــل کمبــود آب همــه مــا بایــد مســئولانه 

ــم. ــار کنی رفت

مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی و سخنگوی 
آبفای استان اصفهان با بیان این که در ساعات پیک 
مصرف با کمبود 2.5 متر مکعب بر ثانیه ای تولید آب 
مواجه هستیم، تاکید کرد: کمبود این میزان آب نیازمند 

همراهی و مدیریت شهروندان عزیز در مصرف است.

ضرورت صرفه جویی در مصرف 
آب با توجه به افزایش دمای هوا

گزارش

مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی 
و سخنگوی آبفای استان اصفهان:

یک متخصص ژئوتکنیک گفت: جریان 
آب زاینده رود در بهارِ امسال، سبب تداوم 
کشت در زمین های کشاورزی شد و 
تابستان با خشکی زاینده رود و به جهت 
بقای کشت، کسری آب سطحی از منابع 
زیرزمینی جبران می شود، این نکته ای 
است که به آن دقت نمی شود و شرایط را 

برای فرونشست اصفهان بدتر می کند.
بهرام نادی افزود: جریان زاینده رود 
در بهار امسال به هیچ عنوان نتوانسته 
کمکی به کاهش فرونشست اصفهان 
بکند و به مراتب این شرایط را سخت تر 
هم می کند. حجم کسری آبخوان دشت 
اصفهان برخوار تا اندازه ای است که 
جریان یک ساله و حتی مداوم زاینده 
رود نیز بدون مدیریت صحیح منابع 
آب نمی تواند فرونشست اصفهان را 

کنترل کند.
وی با اشاره به جاری شدن آب زاینده رود 
برای تداوم مقطعی کشاورزی در سال ِ 
جاری و همچنین سال های گذشته، 
گفت: نکته اصلی که لازم است به آن 
دقت شود، جریان مقطعی آب در زاینده 
رود برای کشت بهاره سببِ زیرِکشت 
رفتنِ بخشی از زمین های کشاورزی 
می شود اما در فصل گرما نیاز شدیدتری 
برای آبیای کشاورزی وجود دارد و این 
درحالی است که دیگر خبری از جریان 
آب سطحی در زاینده رود نیست و لازمه 
تداوم کشت انجام شده، برداشت مجدد 

از منابع آب زیر زمینی است.
این متخصص ژئوتکنیک تصریح کرد: 
این در حالی است که آب های زیرزمینی 
در سال های متمادی توسط آب سطحی 
و بارندگی تغذیه می شده است و حالا به 
سبب قطع جریان آب سطحی تغذیه 

نمی شود.
نادی افزود: از سال 1360 تا 13۹۹، 
در مدت 3۹ سال، حدود 3 تا سه و نیم 
میلیارد مترمکعب آب زیر زمینیِ آبخوانِ 
دشتِ اصفهان برخوار به سبب افت 
متوسط 40 متری سطح آب زیر زمینی 
در چاه ها کسر شده است. به این معنا 
که مصرف تقریبی 3 برابر حجم ذخیره 
کل سد زاینده رود ازآبِ زیرپایمان، 

برداشت کرده ایم و آبی هم جایگزینِ 
آن نکرده ایم.

نادی با بیان اینکه این جریان های 
موقت آب نتوانسته است ذره ای به مهار 
فرونشست اصفهان کمک کند و لازمه 
کنترل فرونشست، تغذیه آبخوان توسط 
جریانِ آب مداوم زاینده رود و مدیریت 
صحیح بر برداشت مناسب از منابع آب 
زیر زمینی است، افزود: در بررسی که به 
تازگی در مدت زمان جاری بودن آب در 
زاینده رود و در 6 متری مادی نیاصرم 
انجام دادیم، سطح آب زیرزمینی در 
انتهای زمان بازگشایی زاینده رود در 
عمق 23 متر بوده است و این یعنی 
سطح آب زیر زمینی به سبب تخلیه زیاد 
آبخوان نتوانسته به حالت قبل برگردد. 
نکته جالب است که در این مکان لایه 
شنی با نفوذپذیری بالا وجود دارد و انتظار 
می رود که برگشت سریع سطح آب زیر 

زمینی به حالت قبل رخ دهد.
وی تصریح کرد: جریان سه ماهه آب در 
زاینده رود حتی نمی توانسته در فاصله 6 
متری مادی نیاصرم یا رودخانه، سطح 
آب را بالا بیاورد، بنابراین انتظار بیجایی 
است که اتفاقی در لایه های خاکِ 
منطقه حبیب آباد یا خانه اصفهان بیفتد.

این متخصص ژئوتکنیک افزود: ضریب 
گذردهی آب در خاکِ شنی، یک تا صد 
سانتی متر در ثانیه است و این میزان 
در خاکِ رس 10 به توان منفی ۷ تا ۹ 
است. به عبارتی برای اینکه آب با عمق 
کم زاینده رود به میزان یک سانتی متر 
به خاک رس نفوذ کند، 10 به توان ۷ 
ثانیه یعنی چیزی حدود 3 تا 4 ماه زمان 

می خواهد.
وی یادآور شد: متاسفانه آب را از آبخوان 
برداشت می کنیم و این میزان برداشت 
هم نمی تواند جایگزین بشود. وقتی که 
جریان آب جاری در زاینده رود مداوم 
باشد، تازه می توانیم بگوییم چیزی حدود 
30 میلیون مترمکعب آب می تواند وارد 

آبخوان بشود.
نادی با اشاره به اینکه جریان های 
منقطع زاینده رود و مدیریت ناصحیح 
بر منابع آب به مراتب شرایط فرونشست 

اصفهان را بدتر خواهد کرد، افزود: به 
طور متوسط در چهل سال گذشته، 
۹0 میلیون متر مکعب در سال اضافه 
برداشت آب از منابع آب زیر زمینی 
داشته ایم که معادل افت متوسط یک 

متری سطح آب زیر زمینی است.
این کارشناس تاکید کرد: عامل اصلی 
فرونشست، همین تراز منفی آب است، 
بنابراین در زمان حاضر حتی اگر رودخانه 
به مدت یک سال هم جاری باشد، تنها 
30 میلیون مترمکعب می تواند تراز 
مثبت بدهد و این میزان نسبت به 3 و 
نیم میلیارد مترمکعب بسیار ناچیز است.

نادی افزود: سال ۹3 در منطقه ناژوان 
اصفهان نتایج حفاری نشان دهنده 
سطح آب زیر زمینی در تراز سه متر 
بود اما اندازه گیری مجدد تراز سطح 
آب زیرزمینی در سال 1402 در زمان 
جریان موقت زاینده رود نشان دهنده 
عمق 2۷ متر بود. این میزان، سطح آب 
موضعی است و نه آبی که از چاه های 

فلمن برداشت می شود.
وی با بیان اینکه نمی توان با شرایط 
کسری آبخوان اصفهان نسبت به 
جریان های کوتاه مدت زاینده رود، 
آنهم برای کشاورزی خوشبین بود، 
گفت: وقتی کشاورزی را با جریان ها و 
نوبت های 10 روزه آب گسترش بدهیم 
و سپس کسری آب برای آبیاری مزارع 
را از آب های زیرزمینی جبران کنیم، باید 

بدانیم که فرونشست زمین در اصفهان 
تداوم پیدا خواهد کرد.

نادی یادآور شد: نکته مهم اینکه، 
عاملِ اصلی فرونشست، افتِ سطح 
آب زیر زمینی است. تداوم افت سطح 
آب زیر زمینی نه تنها به معنای تداوم 
فرونشست بلکه استقبال از خطرات 
بزرگتری همچون از دست دادن منابع 
آب زیر زمینی، افت شدید سطح زیر 
کشت، کاهش امنیت غذایی، افزایش 
ریز گرد ناشی از کاهش سطح زیر کشت 
و رها شدن زمین های کشاورزی و ازبین 

رفتن محیط زیست خواهد بود.
وی افزود: لازم است برای تداوم زندگی 
و توسعه پایدار به فکر نگهداری از منابع 
طبیعی از جمله منابع آب سطحی و آب 
زیر زمینی باشیم. لازمه نگهداری از 
منابع محدود آب، سرمایه گذاری زیاد 
در خصوص افزایش بهره وری و تغییر 
الگوی زندگی با تغییر در آموزش کار 

آمد است.
به گزارش ایرنا، سازمان نقشه برداری 
کشور در سال ۹8 اعام کرد حداکثر 
نرخ فرونشست با استفاده از تصایر 
ماهواره ای در دشت اصفهان اصفهان 
18.4 ساتی متر است اما سازمان زمین 
شناسی خرداد 1400 تا خرداد 1401 با 
ابزار دقیقِ جی پی اس با خطای یک 
میلی متر، میزان فرونشست اصفهان را 
15 سانتی متر اعام کرده است که این 

اعداد و ارقام نگران کننده است.
که  است  شهری  تنها  اصفهان 
فرونشست به دل آن نفوذ کرده و به 
گفته کارشناسان، این موضوع ریسک 

پذیری این خطه را بیشتر کرده است.
کارشناسان تنها راهکار جلوگیری از 
پیشرفت فرونشست را جاری شدن 
مداوم زاینده رود و کاهش برداشت 
آب های زیرزمینی دشت" اصفهان 
برخوار " می دانند؛ اتفاقی که هرچقدر 
به تعویق بیفتد با مشکاتی نظیر تهدید 
سازه های شهری، ساختمان ها، خطوط 
انتقال نیرو و سایر موارد، جمعیت 2 و نیم 
میلیون نفری شهر اصفهان را تهدید 

خواهد کرد.
فرونشست یک پدیده زیست محیطی 
به معنی نشست تدریجی و یا پایین 
رفتن ناگهانی سطح زمین به دلیل 
تراکم موارد زیرسطحی است؛ برداشت 
بیش از حد از آب های زیرزمینی ناشی 
از نیاز روزافزون به منابع آب که به دنبال 
توسعه صنعت و کشاورزی در اصفهان 
رخ داده از دلایل اصلی فرونشست به 

شمار می رود.
تهدید و آسیب های جبران ناپذیر سازه ها، 
تاسیسات شهری، خطوط انتقال نیرو 
و ساختمان ها از جمله نگرانی های 
کارشناسان برای آینده پیش روی 
اصفهان بر اثر برداشت های بی رویه از 

منابع آب زیرزمینی است.

یک متخصص ژئوتکنیک هشدار داد:

زاینده رودِ منقطع عامل افزایش فرونشستِ اصفهان

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای اصفهان:

برق تحویلی به صنایع سیمان اصفهان افزایش یافت

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای اصفهان گفت: میزان برق 
تحویلی به صنایع سیمان استان در یک ماه گذشته افزایش یافته 
است و شایعه ها درباره تغییر احتمالی قیمت سیمان به دلیل قطعی 
برق کارخانه های سیمان، نادرست است. سعید محسنی افزود: بر 
اساس اندازه گیری های انجام شده توسط دیسپاچینگ منطقه 
مرکزی کشور، میزان انرژی برق دریافتی صنایع سیمان استان 

اصفهان در یک ماه گذشته نسبت به مدت مشابه سال گذشته 3۷ 
درصد افزایش یافته است.

وی اظهار داشت: در یک ماه گذشته و با گرم شدن دمای هوا، برنامه 
مدونی برای مدیریت مصرف برق در واحدهای صنعتی مختلف 
استان اجرا شده و در کارخانه های سیمان استان نیز با مدیریت 

صورت گرفته، تاکنون برق آنها قطع نشده است.
محسنی با بیان اینکه میزان مصرف برق صنایع سیمانی استان 
از ساعت 11 صبح تا پس از غروب آفتاب کاهش می یابد و در 
حد تعیین شده مدیریت می شود اما در ساعت های دیگر هیچ گونه 
محدودیتی برای مصرف وجود ندارد، افزود: بخش هایی از فعالیت 
کارخانه های سیمان مانند آسیاب در نیمه شب انجام می شود تا 
فشاری به شبکه برق وارد نشود. محسنی تصریح کرد: با توجه 
به پخش شدن شایعه هایی مبنی بر تغییر احتمالی قیمت سیمان 
به دلیل قطعی برق صنایع سیمانی، هرگونه قطعی برق برای صنایع 

مذکور تکذیب می شود.

وی با بیان اینکه میزان برق مصرفی این صنعت در جلسه ای با 
حضور مدیران کارخانه های سیمان و مسوولان برق و سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان بررسی شد، تاکید کرد: هدف صنعت 
برق اصفهان، تأمین حداکثری انرژی جهت تداوم و افزایش تولید 
صنایع و بخش مولد جامعه است که تاکنون این موضوع محقق 

شده است.
محسنی خاطرنشان کرد: مدیریت برق کارخانه ها و صنایع بزرگ 
استان که مصرف برق آنها از هفت مگاوات بیشتر است و شامل 48 
واحد مانند صنایع فولادی، صنایع سیمانی، پلی اکریل و پالایشگاه 

می شود، به عهده شرکت برق منطقه ای است.
هفت کارخانه سیمان در استانهای اصفهان و چهارمحال و 
بختیاری وجود دارد که 2 کارخانه در محدوده اصفهان بزرگ و 
سایر آنها در مناطق دیگر مانند نایین و اردستان، علویجه، کاشان و 
شهرکرد قرار دارند. اصفهان با بیش از ۹ هزار واحد تولیدی کوچک 

و بزرگ، صنعتی ترین استان کشور بشمار می آید.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان در نشست 
مشترک با شهردار و اعضای شورای شهر، گفت: توسعه 
زیرساخت ها با جذب سرمایه های مردمی در جهت ساخت 

هتل، توسعه خدمات حمل ونقل و ... از مهم ترین اقداماتی 
است که می تواند منجر به شکوفایی اقتصاد استان شود.

امیر کشانی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان در جلسه 

کمیسیون تلفیق شورای اسامی شهر اصفهان که با حضور 
شهردار، جمعی از اعضای هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی، 
رئیس و اعضای شورای شهر اصفهان برگزار شد، حوزه 
سرمایه گذاری ازجمله صدور مجوزهای سرمایه گذاری 
بی نام را از مهم ترین زمینه های کاری مشترک میان اتاق 
بازرگانی، شهرداری و استانداری دانست و اظهار داشت: 
گردشگری نیز دغدغه مشترک شهرداری، اتاق بازرگانی 
و شورای شهر است، اما برای شهری که می خواهد اقتصاد 
خود را بر پایه اقتصاد دانش بنیان توسعه دهد، زیبنده نیست 
که با کمبود هتل و هواپیما مواجه باشد. نمایشگاه بین المللی 
نیز ظرفیتی مشترک در جهت توسعه صادرات اصفهان به 
شمار می رود که باید در این زمینه برنامه ریزی مناسبی 

صورت گیرد.
وی بابیان اینکه نقشه راه کارآفرینی استان باید مشخص 
شود، افزود: اتاق بازرگانی، شهرداری و شورای شهر باید 
در حوزه مسئولیت اجتماعی، آینده اقتصادی و کارآفرینی 

استان را ترسیم کنند. اتاق بازرگانی آمادگی دارد در حوزه 
کارآفرینی و توسعه کسب وکارها با شهرداری و شورای 

شهر همکاری کند.
رئیس اتاق بازرگانی اصفهان اشتغال جوانان را عامل از 
میان رفتن مسائل و معضات فرهنگی و اجتماعی دانست 
و ادامه داد: زمانی که شخصیت اقتصادی یک فرد شکل 
بگیرد، شخصیت فرهنگی و اجتماعی او نیز رشد می کند؛ 
بنابراین باید از فضاهای فرهنگی برای آشنایی نوجوانان با 

موضوعات اقتصادی بهره ببریم.
علی قاسم زاده، شهردار اصفهان نیز بابیان اینکه بسیاری 
از مسائل کشور با مشارکت میان بخش های گوناگون 
و در نظر گرفتن منافع مشترک قابل رفع است، خواستار 
مشارکت بخش خصوصی با شهرداری اصفهان در حوزه 

حمل ونقل درون شهری شد.
وی ارتقای فرهنگ کار و تاش را ازجمله اهداف مشترک 
شهرداری و اتاق بازرگانی دانست و اضافه کرد: شهرداری 

آمادگی دارد با همکاری اتاق بازرگانی به پویایی جریان 
اقتصاد شهر کمک کند.

همچنین وحید فولادگر، عضو هیئت نمایندگان و رئیس 
کمیسیون اقتصاد دانش بنیان اتاق بازرگانی اظهار داشت: 
جذب سرمایه و ایجاد زیرساخت های لازم در مجاورت 
سالن اجاس سران می تواند ظرفیت بسیار خوبی برای 

اقتصاد استان فراهم کند.
وی گفت: توسعه زیرساخت ها با جذب سرمایه های مردمی 
در جهت ساخت هتل، توسعه خدمات حمل ونقل و ... از 
مهم ترین اقداماتی است که می تواند منجر به شکوفایی 

اقتصاد استان شود.
عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان همچنین 
اضافه کرد: بهره مندی از ظرفیت شهرهای خواهرخوانده 
اصفهان از دیگر فرصت هایی است که می بایست مغتنم 

شمرده شود.
سیدیوسف قاضی عسگر، عضو هیئت نمایندگان اتاق 

بازرگانی نیز ضمن تأکید بر بهره گیری از ظرفیت های 
قانونی، بیان کرد: اصاح برخی از عادات اشتباه فرهنگی 
یا روزمره در گرو تکمیل و بهبود قوانین مدیریت شهری 

است.
محمد نورصالحی، رئیس شورای شهر اصفهان نیز بر 
لزوم همکاری مدیریت شهری و بخش خصوصی برای 
حل مشکات اجتماعی شهر تأکید کرد و گفت: امیدوارم 
بخش خصوصی با کمک بخش دولتی و شهرداری بتواند 
در حوزه اشتغال، ازدواج جوانان و حل مسائل اجتماعی 

گام بردارد.
توسعه انرژی های پاک ازجمله انرژی خورشیدی، تاش 
برای افزایش نرخ سرمایه گذاری در شهر اصفهان، برگزاری 
جلسات منظم میان مدیریت شهری و اتاق بازرگانی، 
استفاده از ظرفیت چهارباغ و ساخت هتل در اطراف 
بیمارستان امام حسین )ع( نیز سایر پیشنهادات ارائه شده از 

سوی اعضای هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی بود.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان عنوان کرد؛

شکوفایی اقتصادی استان با توسعه زیرساخت های گردشگری

در صورت حمایت 
دولت محقق می شود

بهره برداری از خط ۲ 
متروی اصفهان تا پایان 

سال ۱۴۰۳
رئیس شورای اسامی شهر اصفهان گفت: 
راه اندازی خط دو متروی اصفهان نیاز به 
اعتبارات و اوراق مشارکت دارد که پیگیر آن 
هستیم، همچنین دولت باید کمک کند تا 
بتوانیم اواخر سال آینده از این خط بهره برداری 
کنیم و شهروندان بیشتری از مترو استفاده 
کنند. محمد نورصالحی در گفت وگو با خبرنگار 
ایمنا اظهار کرد: طبق گزارش های سازمان 
محیط زیست، شهر اصفهان در زمان هایی 
که شهرهای بزرگ و صنعتی مواجه با آلودگی 
هوا می شوند، آلوده ترین شهر یا جزو یکی از سه 

شهر آلوده است.
وی با بیان اینکه ذرات معلق کمتر از 2.5 
میکرون در تعیین شاخص آلودگی نقش 
پررنگی را ایفا می کند، افزود: بر اساس 
گزارش های محیط زیست، ذرات کمتر از 
2.5 میکرون مربوط به آلاینده های متحرک 

همچون خودروها است.
رئیس شورای اسامی شهر اصفهان با اشاره 
به آلاینده های متحرک مانند خودروها و با ارائه 
پیشنهادی تصریح کرد: اگر شرایط شهری حاد 
و به مرز آلودگی شدید رسیده باشد، باید نسبت 
به برقی کردن اتوبوس ها، تعویض تاکسی ها 
و موتورسیکلت های فرسوده و بنزینی در آن 
شهر اقدام شود. وی ادامه داد: در این زمینه 
با سازمان محیط زیست کشور تفاهم شد تا از 
طریق ایجاد صندوق در این زمینه ها کمک 
شود، همچنین جلسات آن برگزار شده است 
اما در عمل هنوز اقدامی صورت نگرفته است؛ 
اداره محیط زیست استان تاش زیادی در 
برخورد با آلاینده ها دارد. نورصالحی با بیان 
اینکه برای برقی کردن خودروها و حذف تردد 
خودروهای غیربرقی در هسته تاریخی شهر 
باید تاش شود، گفت: شرایط ایدئال برای ما 
این است که رینگ منطقه تاریخی شهر، عاری 
از تردد هرگونه وسیله حمل ونقل غیربرقی 
شود، لذا در سال جاری برای خرید تعدادی 
اتوبوس برقی تاش می کنیم تا برای جابه جایی 
شهروندان در معابر هسته مرکزی شهر مورد 
استفاده قرار گیرد؛ همچنین مطلوب این است 
که تاکسی ها و موتورسیکلت های آلاینده 
وارد این منطقه نشوند، درواقع در حلقه یک 
ترافیکی که مرکز تاریخی شهر است، باید 
حمل ونقل پاک حاکم شود که برای تحقق 
این هدف، نیاز به اتوبوس های بیشتری برای 
تردد شهروندان داریم. وی با اشاره به اینکه 
برای کاهش سرفاصله حرکت متروی اصفهان 
نیاز به خرید تعدادی واگن داریم، اظهار کرد: 
کاهش سرفاصله حرکت مترو در افزایش 
رغبت شهروندان برای استفاده از این وسیله 
ایمن، ارزان و پاک بسیار تأثیرگذار است. رئیس 
شورای اسامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: 
راه اندازی خط دو متروی این کان شهر نیاز 
به اعتبارات و اوراق مشارکت دارد که پیگیر 
آن هستیم، همچنین دولت باید کمک کند تا 
بتوانیم اواخر سال آینده از این خط بهره برداری 
کنیم و شهروندان بیشتری از مترو استفاده کنند 
تا شاهد تردد کمتر خودروها در سطح شهر و در 

نتیجه کاهش ترافیک و آلودگی هوا باشیم.
وی با بیان اینکه تعدادی از صنایع آلاینده 
غرب شهر اصفهان باید به تدریج و در طول 
زمان بلندمدت یا متوسط به خارج از شعاع 50 
کیلومتری منتقل شود تا شهر اصفهان از این 
جهت مقداری ایمن شود، تصریح کرد: برای 
این موضوع بودجه خوبی در نظر گرفته شده 
است و دنبال خرید اتوبوس برقی هستیم، البته 
این اتوبوس ها در کشور تولید نمی شود و ورود 
آن مقداری مشکل دارد در نتیجه توسعه ناوگان 

اتوبوس ها هزینه زیادی دارد.

مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری 
اصفهان گفت: پیرو دریافت مجوز ایمنی استاندارد به منظور بهره برداری در سال 
1402، نخستین مرحله بازرسی مراقبتی تله کابین صفه توسط بازرسان معتمد سازمان 

ملی استاندارد انجام و مجوز آن مورد تأیید سازمان ملی استاندارد کشور قرار گرفت.
سعید ساکت با اشاره به بازرسی های به عمل آمده از سوی سازمان ملی استاندارد کشور 
در راستای دریافت مجوز ایمنی به منظور بهره برداری در تله کابین صفه، اظهار کرد: 
یکی از اقدامات شاخص و قابل اهمیت پیرامون ابرسازه های تفریحی مانند تله کابین 
صفه و تله سیژ ناژوان، دریافت مجوز سالانه بهره برداری است، پیرو توجه ویژه این 

شرکت به ایمنی بیش از پیش سازه های تفریحی تحت مدیریت خود، مجوز سالانه 
بهره برداری تله کابین صفه، پس از اقدامات فنی سالیانه در پایان 1401 و در آستانه 
فروردین 1402 به منظور بهره برداری در سال جاری صادر شد. وی افزود: مطابق با 
دستورالعمل سازمان ملی استاندارد، پس از صدور مجوز اصلی، چهار مرحله بازرسی 
مراقبتی از این ابرسازه ها در خصوص شناسایی موارد نبود انطباق جدید صورت 
می گیرد که در حال حاضر با گذشت سه ماه از سال جاری نخستین مرحله بازرسی 
مراقبتی از ابر سازه تله کابین صفه انجام گرفته است. مدیرعامل شرکت توسعه 
مجتمع های سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری اصفهان تصریح کرد: به 

دنبال این اقدام و حضور میدانی بازرس معتمد سازمان ملی استاندارد کشور در محل 
تله کابین صفه، در مرحله نخست بازرسی مراقبتی تله کابین صفه، هیچ مورد نداشتن 
انطباق در خصوص تجهیزات آن شناسایی نشد. وی با اشاره به اقدامات شاخص 
صورت گرفته در راستای توجه بیش از پیش به ایمنی از سوی شرکت توسعه سیاحتی 
سپاهان، خاطرنشان کرد: از جمله اقدامات مهمی که در یک سال اخیر در مورد این 
ابرسازه پرطرفدار انجام گرفته است، می توان به بازآماد )اورهال( فنی چهار دکل 
هشت، 10، 12 و 1۷ شامل خرید متریال و ساخت شفت دکل ها، انجام آزمون های غیر 

مخرب در سه مرحله و پس از آن نصب و مونتاژ مجدد برای بهره برداری اشاره کرد.

مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های 
سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان 
شهرداری اصفهان:

نخستین مرحله 
بازرسی مراقبتی 
 تله کابین صفه 
تأیید شد
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جهـــــــان

Isfahan News

عباس آقایی حالا دیگر تقریباً هیچ چیز 

جلوی ثـروت ریـزی و پـول پاشـی تیم های 
عربسـتانی را در فوتبـال نمی گیـرد. تقریبـاً 
هـرروز و در یـک روز گاهی چند خبر منتشـر 
می شـود که فـان سـتاره یـا چهره مشـهور 
راهی لیگ همسـایه شده اسـت. باشگاه های 
عربسـتانی در چند وقـت اخیر تـاش زیادی 
کرده انـد تـا سـتاره های دنیـای فوتبـال را 
جـذب کننـد کـه حضـور رونالـدو و بنزمـا در 
این فوتبال باشـگاهی عربسـتان از جمله این 
تاش هاسـت. تاش هایـی کـه بسـیاری 

دیگـر را راهـی این کشـور کرده اسـت.

  ادوارد مندی در دروازه الاهلی
تازه ترین خبر گفته می شد ادوارد مندی 
دروازه بان سنگالی چلسی با یک تیم عربستانی 
به توافق رسیده و حالا براساس گزارش ها، مندی 

توافق با الاهلی را تکمیل کرده است.
دروازه بان سـنگالی آخریـن تازه ترین سـتاره 
چلسـی اسـت که فصل آینـده پیراهـن یک 
تیـم سـعودی را خواهـد پوشـید. پیـش از او، 
انگولو کانته بـه الاتحاد و کالیـدو کولیبالی به 
الهال پیوسـته بودنـد. گفته می شـود حکیم 
زیاش سـتاره مراکشـی آبی های لندن هم در 
رادار النصـر قـرار دارد تا همبازی کریسـتیانو 

رونالدو شـود.
فابریزیـو رومانـو خبرنـگار مشـهور ایتالیایی 
نوشـته کـه منـدی قـراردادی بـه ارزش ۲۱ 
میلیون و ۵۰۰ هزار دلار بـا الاهلی امضا کرده 
اسـت و این قرارداد تا سـال ۲۰۲6 اعتبار دارد.

 روبرتـو فیرمینـو در تسـت های 
پزشکی الاهلی

مهاجم سابق لیورپول با مسئولان الاهلی 
عربستان به توافق رسیده و قرار است به زودی 

در تست های پزشکی این باشگاه شرکت کند.
پـس از مذاکـرات و رایزنی هـای مختلـف در 

نهایت روبرتـو فیرمینو با مسـوولان باشـگاه 
الاهلـی عربسـتان بـه توافـق رسـیده و قرار 
اسـت وی برای حضور در تست های پزشکی 

این بازشـگاه راهی عربسـتان شـود.
توافق طرفین سه ساله خواهد بود و تا ژوئن 
۲۰۲6 معتبر است، مسوولان الاهلی اظهار 
امیدواری کرده اند که این هفته و پس از انجام 
تست های پزشکی به صورت رسمی قرارداد 
این بازیکن برزیلی را به ثبت برسانند. روبرتو 
فیرمینو در پایان قراردادش با لیورپول، آنفیلد 
را ترک کرد تا به حضور ۸ ساله خود در جمع 

قرمزها خاتمه دهد.

»مندی« و »فیرمینو« در الاهلی؛

تعویض های طلایی عربستانی ها تمامی ندارد!

 خبر

نایب رئیس کمیسیون 
آموزش مجلس خبر داد:

آغاز تحقیق و تفحص 
از صندوق ذخیره 

فرهنگیان

رئیـس  نایـب  اخبار اصفهان  
کمیسـیون آموزش، تحقیقـات و فناوری 
مجلـس از کلید خـوردن طـرح تحقیق و 
تفحـص از صنـدوق ذخیـره فرهنگیـان 
خبـر داد و گفـت: در حالیکـه ماهانه ۱۵۰ 
میلیـارد تومـان از حقـوق فرهنگیـان به 
حسـاب صنـدوق ذخیـره واریز می شـود 
امـا صنـدوق خروجـی بـرای معلمـان 
نیـز  صنـدوق  مدیریـت  و  نداشـته 

غیرشـفاف اسـت.
محمـد وحیـدی در گفت وگو بـا خبرنگار 
خبرگـزاری خانـه ملـت بـا اشـاره بـه 
کلیـد خـوردن طـرح تحقیـق و تفحص 
از صنـدوق ذخیـره فرهنگیـان، عنـوان 
کـرد: یکـی از موضوعاتـی کـه همـواره 
مورد توجـه مجلـس یازدهـم و بـه ویژه 
کمیسـیون آموزش بوده مسـئله صندوق 
ذخیره فرهنگیان اسـت کـه مدیریت آن 
بـا فـراز و نشـیب های بسـیاری مواجـه 

بـوده اسـت.
نماینـده مـردم بجنـورد، مانه، سـملقان، 
جاجرم، گرمه، راز و جـرگان در مجلس 
شـورای اسـامی افزود: بر اسـاس آمار، 
یـک میلیـون و 6۰۰ هـزار معلم شـاغل 
و بازنشسـته در ایـن صنـدوق سـهام دار 
هسـتند کـه برابـر مصوبـه قانونـی، بین 
3 تا ۵ درصـد از حقوق و مزایـای ماهیانه 
معلمـان به ایـن صنـدوق واریز می شـود 
و همیـن میزان سـهم نیـز بایـد از طرف 

دولت بـه صنـدوق واریز شـود.
وحیـدی تصریح کـرد: بر همین اسـاس، 
کمیسـیون آموزش وظیفه دارد به عنوان 
متولی حـوزه آموزش کشـور، نظـارت بر 
دسـتگاه های ذی ربـط را داشـته باشـد و 
چندیـن مرتبـه از وزرای قبلـی نظـارت 
بـر صنـدوق را مطالبـه داشـتیم ولـی 
گزارشات مشـخصی به کمیسـیون ارائه 
نشـد، همچنیـن دولت در پرداخت سـهم 
خـود کوتاهی هایی داشـته که بـه خوبی 
از این ظرفیت نیز اسـتفاده نشـده اسـت.

وی از جمـع آوری امضا بـرای تحقیق و 
تفحـص از صنـدوق ذخیـره فرهنگیان 
خبـر داد و گفـت: بـر اسـاس اخبـاری 
که داریـم برخـی از حوزه هـای صندوق 
زیـان ده بـوده و انتصاباتـی در صنـدوق 
انجـام شـده و بعضـاً نفراتـی کـه دارای 
شـناخت و تخصـص کمتـری هسـتند، 
در مسـند مدیریت هـای مختلـف قـرار 

گرفتنـد.
آمـوزش،  کمیسـیون  رئیـس  نایـب 
تحقیقـات و فنـاوری مجلـس تصریـح 
کـرد: محورهـای تحقیـق و تفحـص در 
چند موضوع اساسـی بوده کـه مهمترین 
آن عملکـرد صنـدوق در بخـش اجرایی، 
اداری و ارائـه گـزارش بـه مجلـس بوده 
کـه در ایـن حوزه هـا شـفافیت وجـود 
نـدارد. وی محـور بعدی تفحـص را عدم 
واگذاری سـهام برشـمرد و گفت: با وجود 
اینکـه قول هـای مکـرری در ایـن زمینه 
داده شـده و بخشـی از آن نیـز تبلیغاتـی 
هم شـده اسـت امـا واگـذاری واقعـی به 

سـهام داران انجـام نگرفتـه اسـت.

امــا ذوب آهــن، نایب قهرمــان لیــگ قهرمانــان آســیا را چــه شــد 
ــد )منصــور  ــان کار بل ــر ســقوط شــد؟ آن مربی ــدازآن ســوار چارت ــه بع ک
ــد؟   ــان عاشــق و دل ســوخته ذوب آهــن کجاین ــم زاده( و آن بازیکن ابراهی
چنــد صباحــی هــم بــا گل محمــدی، ســرمربی فعلــی تیــم پرســپولیس 
قهرمانــی در حذفــی را مــال خــود کردنــد امــا در آســیا بــه عنوانــی درخور 
تحســین دســت نیافتنــد. به طــور حتــم، مخاطبیــن و عاقه مندانــی کــه 
اخبار باشــگاه و تیــم فوتبــال ذوب آهــن را رصــد می کنند اشــراف بــه این 
موضــوع دارنــد کــه کار تیــم داری و شــکوه و عظمــت آن، قطعــاً، صــرف 
ــا صــرف  ــی، دارندگــی و برازندگــی. ب ــه قول هزینه هــای کان اســت. ب
چندرغــاز پــول نمی شــود بازیکــن بــا آی کیــو در ســطح بــالا خریــداری 
کــرد و صحبــت از کســب جــام کــرد. فقــط در کمرشــکن جــدول بایــد 
ــد.  ــن جــدول کــرد کــه ســقوط نکنن ــه پایی دســت وپا زد و نیم نگاهــی ب
بعــد از وارد شــدن تارتــار بــا ماشــین پیــکان بــه اصفهــان دار و دســته اش 
نتوانســتند ســبز پوشــان اصفهانــی را بــه جایــگاه و منزلــت خــوب خــود 
ــد و  ــی می کردن ــدی ط ــدول رده بن ــی را در ج ــدول سینوس ــانند. ج برس
دل هــوا دران ذوبــی را خــون. معلــوم نشــد تارتــار بــا تاکتیــک اوت انــداز 
دســتی اش اتوبــان ذوب آهــن را نشــان رفتــه یــا بالای جــدول لیــگ برتر 
ــا  ــر ســقوط نکــرد ت ــه دســته پایین ت ــاز ب ــزار نذرونی ــا ه ــر حــال ب را. به
ســرمربی ســابق مــس رفســنجان )محمــد ربیعــی( ســکان هدایــت این 
فصــل ذوبی هــا را بــه دســت بگیــرد. ســؤال مطروحــه در ایــن اســت که 
ــد؟  ــد بهــار ســابق ذوبی هــا را عطرآگیــن کن ــا محمــد ربیعــی می توان آی
ــا چنــد مشــکل مواجــه می شــود. ربیعــی، ســرمربی جدیــد ذوب آهــن ب

اول آنکــه مربیــان بومــی و مطــرح اصفهانــی به طــور حتــم مخالــف کار 
وی در اصفهــان آن اند. بهــر روی مربیــان بومــی و کار بلد اصفهــان برای 
خودشــان صاحــب ســبک و ســیاق اند. بــا تیم هــای ســپاهان و ذوب آهن 
در دوران بازیگــری و رده هــای مختلــف عناویــن قابل توجهــی را کســب 
ــند  ــته باش ــالا داش ــای ب ــوذی در رده ه ــای پرنف ــر لابی ه ــد. اگ کردن

ــی ســبز پوشــان محســوب می شــوند. ــو ســرمربی فعل آلترناتی
ثانیاً، چون شســتا )بیمــه تأمیــن اجتماعــی( امــور کارخانه و باشــگاه ذوب 
را در دســت دارد، پول هــای نجومــی را بــرای تیــم فوتبــال بزرگ ســالان 

ــد. ــد و دســت ســرمربی در پوســت گــردو می مان ــه نمی کن ذوب هزین
ثالثــاً، ســفید و ســبز پوشــان بــا توجــه بــه عملکــرد ضعیــف چنــد فصــل 
قبلشــان بیشــتر هــوا درانشــان را کــه شــاکله اصلــی موفقیــت یــک تیــم 
ــد  ــر نمی توانن ــال حاض ــد و در ح ــت دادن ــند را از دس ــی می باش ورزش

ــر روی ســکوها بنشــانند. ــا تماشــاگران را ب ــد ت معجــزه ای انجــام دهن
ــل  ــت حاص ــا رضای ــیمان ی ــا پش ــاب گاندوه ــی، از انتخ ــد ربیع محم

می کنــد؟ بایــد منتظــر مانــد.

سعید واعظ همین چند فصل پیش بود که هدایت 

ذوبی ها به دست منصور ابراهیم زاده و شرکا افتاد؛ آن ها 
کاری کردند کارستان. خوب یادمان هست در لیگ برتر 
ذوبی ها جام را به دست نیاوردند اما نایب قهرمان شدند، 
اما در جام حذفی عنوان قهرمانی را یدک کشیدند. 
فلاش بک بزنیم به لیگ قهرمانان آسیا در سال ۲۰۱۰. از 
شرق تا غرب آسیا را درنوردیدند و خردوخمیر کردند 

تیم های تادندان مسلح قاره کهن را.

تکرار بهار ذوب آهن با ربیعی؟!

گزارش

 سرمربی تازه گاندوها؛ چند پیشنهاد
و پیش بینی + احتمال؛

 مهدی موحدی بک نظر سخنگوی سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه مجموع 
تراکنش های واریزی برای ۱۲3 اینفلوئنسر در سال ۱۴۰۰ بیش از ۲.3 هزار 
میلیارد تومان بوده است، گفت: برای این افراد حدود ۱۷ میلیارد تومان مالیات 

تشخیص داده شده که ۲3 نفر از اینفلوئنسرها این مالیات را پذیرفتند.
سخنگوی سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه مجموع تراکنش های واریزی 
برای ۱۲3 اینفلوئنسر در سال ۱۴۰۰ بیش از ۲.3 هزار میلیارد تومان بوده 
است، گفت: برای این افراد حدود ۱۷ میلیارد تومان مالیات تشخیص داده 

شده که ۲3 نفر از اینفلوئنسرها این مالیات را پذیرفتند.

مهدی موحدی بک نظر درباره روند مالیات ستانی از اینفلوئنسرها و آخرین 
اطاعات از شناسایی اینفلوئنسرهای مشمول مالیات اظهار داشت: 
براساس یکی از احکام بودجه ای سازمان مالیاتی مکلف شد از یکسری 
از افرادی که به عنوان اینفلوئنسر با دنبال کننده بالای ۵۰۰ هزارمالیات 
دریافت کند، طبق بند ز تبصره 6 قانون بودجه سال ۹۹، سازمان امور 
مالیاتی مکلف شد کاربران دارای بیش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده رسانه های 
کاربر محور که از محل درآمد تبلیغات، مشمول مالیات بر درآمد شدند را 
شناسایی و از آن ها مالیات ستانی کند که دستورالعمل اجرایی مرتبط با آن 

هم نگارش و تدوین شد.
او که با ایلنا گفتگو می کرد، با بیان اینکه از همان سال مالیات ستانی از 
اینفلوئنسرها در دستور کار سازمان امور مالیاتی قرار گرفت، ادامه داد: اداره 
کل امور مالیات مودیان متوسط در تهران مأمور شناسایی اینفلوئنسرهای 
مشمول مالیات دهی شد و این اداره وضعیت اظهارنامه های سال ۹۹ و 
۱۴۰۰ این اینفلوئنسرها با دنبال کننده بالای ۵۰۰ هزار را مورد بررسی قرار 
داد و در نهایت ۵۵۱ کاربر و فعال مجازی دارای بیش از ۵۰۰ هزار دنبال 

کننده شناسایی شدند که مشمول مالیات بر درآمد می شدند.

سخنگوی سازمان امور مالیاتی:

۱۲۳ اینفلوئنسر ایرانی 
۲.۳ هزار میلیارد تومان 
در سال ۱۴۰۰ درآمد 
داشتند

گزارش

علی رفیعی وردنجانی »سـوار 

شـدن« بـه کارگردانـی »لـری 
سـینمای  راسـتای  در  یانـگ« 
رسـتاخیز منشـانه جکـی چـان 
حرکـت می کنـد و اصل وفـاداری 
و عنصـر بازگشـت بـه ریشـه ها، 
خانـواده، در آن زیـر ذره بیـن قـرار 
می گیـرد. خاصیـت سـینمای چان 
در فـرم داسـتان گویی آن نهفتـه 
اسـت؛ اگرچـه در زمینـه شـکل 
ارائـه اکشـن کـه همـواره همـراه 
بـا کمـدی خاصـی اسـت، دارای 
منحصربه فـردی  ویژگی هـای 
اسـت امـا مشـخصاً هنگامـی کـه 
آن را در مقایسـه بـا آثـار جـت لی 
یـا بـروس لـی می گذاریم بـه این 
مهـم برمی خوریـم کـه داسـتان 
و تفـاوت در ارائـه آن بـه بیننـده، 
بـرگ برنـده چـان اسـت. یانـگ 
در فیلـم خـود نیـز از ویژگی هـای 
منحصربه فـرد بازیگـر خـود کمال 
بهره را برده اسـت. بـرای بیننده ای 
کـه خاطـرات کودکـی اش را بـا 
»داسـتان پلیس« گذرانده تماشای 
جکیِ پیر صورت خوشـی نـدارد اما 
ایـن کهولـت در صـورت باعـث از 
بیـن رفتـن سـایق های رزمـی و 
ویژگی های یـک بدلـکار از جنس 
چـان نشـده و بـه جـرات می توان 
گفـت همواره در حال رشـد اسـت.

 اسب ها
داسـتان سـر و شـکل خیلـی 
سـاده و کلیشـه ای دارد. مـردی 
وابسـته بـه اسـب خـود اسـت، 
گروهـی بـرای سـرقت و گرفتـن 
بـه زور آن اقـدام می کننـد. در بعُد 
دوم داسـتان رابطـه میـان دختر و 
پدر نمایـش داده می شـود. شـکل 
مدرنیتـه ای کـه سـخت پذیـرای 
سـنت خود اسـت و همواره در حال 

نقد و نقض آن قـرار دارد. داسـتان 
در تاش بـرای ارائه فـرم جدید از 
ابرقهرمانِ خود اسـت اما در پخش 
آن ابتر مانـده. بیننـده هنگامی که 
بـا اپُنینـگ فیلـم مواجـه می شـود 
و اسـب دسـت آموز را می بینـد 
کـه جکـی را از خـواب بـه شـکل 
کمـدی گونـه ای بیـدار می کنـد تا 
تـه داسـتان را می خوانـد. آن چـه 
بـرای بیننـده اهمیت پیـدا می کند 
تـا فیلـم را دنبـال کنـد تعلیـق در 
اکشـن آن اسـت. »سـوار شـدن« 
بـدون چـان شانسـی بـرای دیـده 
شـدن نـدارد و آن چـه سـینمای 
آن را بـه عقبـه بازیگرش گـره زده 
عنصـر وفـاداری اسـت. بـرای 
بیننـده امـروزی رابطـه پـدر و 
دختر یـک نصیحت بزرگ منشـانه 
اسـت کـه بـه ایـن راحتی هـا قابل 
قبـول نیسـت امـا تماشـاگری که 
بـا سـینمای جکـی چـان بـزرگ 
شـده باشـد خـوب می دانـد مـرام 
ورزشـکاری چـرا نباید اجـازه دهد 
کسـی تنهـا بمانـد. از سـوی دیگر 
نمایـش وابسـتگی اسـب و جکـی 
دلچسـبی خـاص خـود را دارد. 
همـواره رابطه انسـان و حیـوان از 
انزوا و تنهایـی و در نتیجـه ناتوانی 
در ایجـاد رابطـه میـان انسـان بـا 
انسـان خبـر می دهـد. در »سـوار 
شـدن« می بینیـم کـه عـده ای 
بـا برگـه وکالـت بـرای گرفتـن 
اسـب بـه منـزل جکـی می رونـد 
و هنگامـی کـه جکـی عصبانـی 
می شـود هم خانه ای هـای او بـه 
کمکـش می آیند. این پشـت گرمی 
حاصـل از نیاز اسـت و هیـچ نیتجه 
معرفتـی و احساسـی از آن خـارج 
نمی شـود. در واقـع هنگامـی کـه 
ایـن نیـاز نباشـد اسـتاد بدلـکاری 
ما در فیلـم تـا مادامی که از سـوی 
دختـر خـود نادیـده گرفتـه شـود 

ارتباطـش بـا اسـب تنهـا نشـانه از 
دلتنگـی او دارد.

 قهرمان
جکـی چـان تمـام نشـدنی 
اسـت. رزمـی کاری کـه مثـل 
هیچ کـس نیسـت و بـه جـرات 
هـم  کسـی  بگویـم  می توانـم 
نمی توانـد ماننـد او باشـد. میرایی 
کـه بـا هنـرش تبدیـل بـه نامیـرا 
هنـر  تأثیـر  عمیقـاً  و  می شـود 
چنیـن اسـت. در بسـیاری از آثـار 
سـینمایی تحول اکشـن به واسطه 
تعلیـق در داسـتان و انـدام خـرده 
پیرنـگ آن ایجـاد می شـود. اکت 
منحصـر به فـردی در چهـره چان 
می تـوان دیـد کـه ایـن تحـول را 
صرفـاً بـر اسـاس تـوان حـرکات 
رزمـی و تعلیـق اکشـن نمی تـوان 

گذاشـت. در واقـع قهرمـان مـا در 
»سـوار شـدن« عاوه بـر توانایـی 
در بدلـکاری پُرتـوان در ایفـای 
نقش اسـت. جـت لـی نیـز بازیگر 
قدرتمندتری اسـت. عنصـری که 
بـه جـرات می تـوان گفـت بروس 
لـی از آن عاجز اسـت. یک اسـتاد 
هنرهای رزمی قرار نیسـت بازیگر 
خوبـی نیـز باشـد امـا یـک بازیگر 
خـوب می توانـد اسـتاد هنرهـای 
رزمی خوبـی باشـد. ذات بازیگری 
در جکـی چـان بـر اسـتادی او در 
هنرهای رزمی افزوده اسـت و این 
ذات ایجـاد کننـده فرصت هـای 
بیشـتر برای بـه نمایش گذاشـتن 
توانایی هـای رزمـی او اسـت. بـه 
رابطـه جکـی چـان بـا نامـزدش 
در فیلـم »داسـتان پلیـس« دقـت 
کنید. ایـن قصـه عاوه بـر این که 

فیلم نامـه دقیقـی دارد ارتبـاط 
نسـل جـوان در ارائـه یک عشـق 
افاطونـی را بـه خوبـی نمایـش 
داده اسـت ایـن عشـق افاطونی 
میـان  صمیمیـت  بـه  اکنـون 
پـدری کـه از دختـر خـود کمـک 
او  از  دختـرش  و  می خواهـد 
می خواهـد کـه دیگـر بـه ماقات 
او نیاید تبدیل شـده اسـت. »سوار 
شـدن« ماننـد فیلم هـای قبلـی 
چـان غافلگیـر کننـده نخواهد بود 
ولـی غافلگیـری اصلـی آن که به 
تلنگـری بـزرگ بـرای سـینمای 
ایران هم تلقی می شـود آن اسـت 
کـه خانـواده و نظـام اجتماعی آن 
در حـال کم رنـگ شـدن اسـت. 
عنصـری کـه باعـث شـخصیت و 
قطعیـت برای مـرد و زن می شـود 
و مـدام در حال سـوء قصد اسـت.  

درباره سینمایی »سوار شدن« به کارگردانی »لری یانگ«؛

نامیرا، قهرمان
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وزیر اقتصاد با ارسال نامه ای به رئیس کل بانک مرکزی نسبت 
به انحراف چشمگیر برخی بانک های خصوصی در »نسبت 

تسهیات به سپرده« در استان ها هشدار داده است.
ماجرا از این قرار است که برخی بانک های خصوصی و 
مؤسسه های اعتباری در پرداخت تسهیات، نه تنها کارنامه 
درخشانی ندارند، بلکه عملکرد بسیار ضعیف و حتی صفر را در 
برخی استان ها و مناطق کشور برای خود ثبت کرده اند؛ نمره 

مردودی این بانک ها در ارائه تسهیات، توجهات را به سوی 
فعالیت های غیرعملیاتی و سرمایه گذاری آنها در بخش مسکن و 

اماک و فعالیت های غیربانکی معطوف کرده است.
بیشتر بانک های خصوصی و مؤسسه های اعتباری دارای نسبت 
تسهیات به سپرده زیر ۱۰۰ درصد هستند و حتی بین آنها برخی 
بانک ها در شماری از استان ها، دارای عملکرد صفر و زیر ۵ درصد 
نیز هستند. بین بانک های خصوصی و مؤسسه های اعتباری، 3 

بانک دارای پایین ترین نسبت های تسهیات به سپرده ها هستند 
به طوری که در بیشتر استان ها نسبت تسهیات به سپرده آنها، 

صفر ثبت شده است.
دو بانک هم در شماری از استان ها دارای عملکرد صفر و در 
برخی نیز عملکردهای زیر پنج درصد بوده اند و در بقیه استان ها 
عملکرد بالاتر داشته اند. در جایگاه بعدی دو بانک نیز در معدودی 
از استان ها دارای عملکرد صفر، در برخی پایین و در سایر استان ها 

عملکرد متوسط و بالا داشته اند.
سایر بانک ها و مؤسسه های اعتباری نیز اگرچه عملکرد صفر در 
استان ها نداشته اند، اما شماری از آنها دارای نسبت تسهیات به 

سپرده زیر ۱۰ درصد بوده اند.
معمولًا بین بانک های ناتراز و دارای عملکرد نامطلوب بانکی، 
همواره از بانک »الف« نام برده می شود، بانکی که دارای ترازنامه 
ضعیف و سرمایه گذاری های مبهم است. بررسی ها نشان می دهد 
نسبت »تسهیات به سپرده« این بانک در اسفند ۱۴۰۱ در ۱۴ 
استان کمتر از ۱۰ درصد بوده به طوری که در برخی استان ها رقم 
3.۸ درصد و ۴.۸ درصد نیز ثبت شده که بسیار تأمل برانگیز است.

ناترازی، نسبت بالای مطالبات مشکوک الوصول، ابهام در اعطای 
تسهیات، نسبت پایین تسهیات به سپرده، خودداری از اعطای 

تسهیات به بخش تولید و سرمایه گذاری در بخش های غیرمولد 
مانند مسکن و زمین از چالش های عمده بانک های خصوصی و 
مؤسسه های اعتباری محسوب می شود که نیاز است سیاستگذار 

به آنها توجه داشته باشد و رفع آنها را در دستور کار قرار دهد.
نسبت پایین تسهیات بانک های خصوصی نشان می دهد که 
این بانک ها به جای کارکرد اصلی خود، مشغول بنگاه داری هستند 
که به فریز شدن بخش عمده ای از منابع بانکی در بخش های 
غیرمولد و جلوگیری از حرکت نقدینگی بانک ها به سوی تولید 

منجر می شود،
بر همین اساس وزیر اقتصاد نسبت به این موضوع واکنش نشان 
داده و چندی پیش با ارسال نامه ای به رئیس کل بانک مرکزی 
نسبت به انحراف چشمگیر بانک های خصوصی در »نسبت 
تسهیات به سپرده« در استان ها هشدار داده است. در این 
راستا، سیداحسان خاندوزی به رئیس کل بانک مرکزی پیشنهاد 
داده است که »به بانک هایی که در اسرع وقت نسبت به ارتقای 
نسبت های تسهیات به سپرده استانی خود به حداقل ۵۰ درصد 
اقدام نکنند، در مرحله نخست اخطار داده شود و در صورت تداوم 
روند ناصحیح گذشته، بانک خاطی ملزم به تعطیلی شعب ناکارآمد 

استانی خود شود.«

عملکرد صفر برخی بانک ها عامل نامه نگاری وزیر اقتصاد به رئیس کل بانک مرکزی شد؛

هشدار وزیر به رئیس!
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اولین روزنـامه اقتصـادی دو زبانه استان اصفهان

سرپرسـت سـازمان تجاری سـازی فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان جهاددانشـگاهی، سیاسـت این سـازمان 
را نظـارت و راهبـری اعـام و تاکیـد کـرد: رویکـرد 
جدید ما توسـعه مبتنی بـر محتواسـت و آنچه اهمیت 

دارد، کار واقعی اسـت.
به گزارش ایسـنا، دکتر مسـعود ابراهیمی، سرپرسـت 
سـازمان تجاری سـازی فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
جهاددانشـگاهی در نشسـت مشـترک با دکتر مهدی 
ژیان پـور، رئیـس جهـاد دانشـگاهی واحـد اصفهـان 
بـه اهمیـت تجاری سـازی و اقتصـاد دانـش بنیـان 

در جهاددانشـگاهی پرداخـت و بـا تاکیـد بـر اهمیت 
محتوا و تقـدم و اولویت آن بر سـاختار، گفت: اساسـاً 
نگاه و رویکـرد جدید ما توسـعه مبتنی بر محتواسـت 
و نه توسـعه مبتنی بر سـاختار، چراکه اهمیت دادن به 
سـاختار، محدود کننده اسـت. براسـاس این رویکرد 

آنچه اهمیـت دارد، کار واقعی اسـت.
وی بـه هدف گذاری سـازمان تجاری سـازی فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان جهاددانشـگاهی اشـاره و اظهار 
کرد: اگـر هدف اصلـی را ایجـاد درآمد تعریـف کنیم، 
هدف بعـدی ارائـه خدمـات به عمـوم ملـت و جامعه 

مبتنـی بـر اساسـنامه جهاددانشـگاهی اسـت. براین 
اسـاس تمـام برنامه ها بایـد در راسـتای ایـن اهداف 
باشـد و در این صـورت از آنهـا حمایـت خواهیم کرد.

 سرپرسـت سـازمان تجاری سـازی فناوری و اقتصاد 
دانـش بنیـان جهاددانشـگاهی همچنین بـر اهمیت 
تعامـل بـا اکوسیسـتم تاکیـد کـرد و گفـت: بـا توجه 
بـه اینکـه جهاددانشـگاهی به عنـوان یـک مجموعه 
خوشـنام یک سـری فعالیت هـا را انجـام می دهـد، 
ممکن اسـت نتواند بـه تمـام تقاضاها پاسـخ دهد. در 
چنین شـرایطی، حالت ایـده آل، مبادله فنـاور خواهد 

بـود. بـرای مثـال در اکوسیسـتم وزارت علـوم، مـا 
مرکز رشـد یـا پارکـی داریم کـه حـوزه تخصصی آن 
سامت اسـت و حوزه تخصصی ما گردشـگری. این 
دو می تواننـد به صورت هم افـزا با یکدیگـر همکاری 
کننـد. اگـر چنیـن تعاملـی در بیـرون از واحدهـای 
نیـم  جهاددانشـگاهی نیـز شـکل بگیـرد، می توا
موفق تـر عمـل کنیـم و در حـوزه تجاری سـازی 

اسـتان مطرح شـویم.
وی در خصـوص لـزوم اجـرای برنامه هـای ویـژه 
منطقـه ای، گفـت: ممکـن اسـت بـا ذوق و هنـر 

شـخصی افـراد در یـک منطقـه اتفـاق مثبـت و 
مفیـدی ماننـد تـد رخ دهـد. در این صـورت مـا باید 
این رویدادهـای مفید و مدل های موفـق را در مناطق 
مختلـف شناسـایی کنیـم و آن ها را در سـطح کشـور 
توسـعه دهیـم و تکثیـر کنیم. بـرای مثال، بر اسـاس 
آمـار اعـام شـده در سـطح کشـور ۶۰ تـا ۷۰ هـزار 
کارخانـه تعطیـل و نیمـه تعطیـل داریـم کـه اگـر 
بخواهیم هـر کدام از آن هـا را ایجاد کنیـم باید صدها 
میلیـارد تومـان هزینـه کنیـم، درحالـی کـه عارضـه 
یابـی می توانـد خدمـت مفیـدی برای کشـور باشـد.

سرپرسـت سـازمان تجاری سـازی فناوری و اقتصاد 
دانش بنیـان جهاددانشـگاهی بـا بیان اینکـه همه ما 
شـهروندان این کشـور هسـتیم و هدف گـذاری تمام 
فعالیت هـا بایـد در راسـتای خدمت به کشـور باشـد، 
ادامـه داد: میـان واحدهـای جهـاد دانشـگاهی نباید 
مرزی وجود داشـته باشـد؛ برای مثال میـان آموزش، 
تجاری سـازی و فرهنگـی نبایـد مرزهـای تعییـن 
شـده ای وجـود داشـته باشـد، بلکـه باید همپوشـانی 

وظایـف وجود داشـته باشـد.
ابراهیمی سیاسـت سـازمان تجـاری سـازی فناوری 
و اقتصـاد دانـش بنیـان جهاددانشـگاهی را نظـارت 
و راهبـری اعـام و تاکیـد کـرد: آنچـه اهمیـت 
دارد کار و اقدامـی اسـت کـه بایـد انجـام شـود و در 
راسـتای تحقق ایـن مهـم باید به صـورت هم افـزا با 

بخش هـای مختلـف همـکاری کـرد.
مهـدی ژیان پـور، رئیـس جهاددانشـگاهی واحـد 
اصفهـان نیـز در ابتـدای ایـن نشسـت بـا تاکیـد بـر 
اهمیـت مفهـوم »سـازمان واقعـی«، گفـت: معتقدم 

رفتارهـا و فعالیت هـای مـا در جهاددانشـگاهی 
بایـد واقعـی باشـد و تاکنـون نیز بخـش عمـده ای از 
دسـتاوردها و موفقیت هـای واحدهـا بـه دلیـل انجام 
فعالیت هـای متمرکـز، جـدی و واقعـی توسـط افراد 

مشـتاق و توسـعه گـرا بـوده اسـت.
هومـن سـراج، مدیـر دفتـر اشـتغال و کارآفرینـی 
جهاددانشـگاهی واحـد اصفهـان نیـز در این جلسـه، 
گزارشـی از فعالیت هـای انجـام شـده در واحـد 
اصفهـان ارائـه کـرد و گفت: تنـوع حوزه اکوسیسـتم 
کارآفرینـی اصفهـان اتفـاق مثبتـی اسـت. در عیـن 
حال کـه معتقدیـم رقابت در اسـتان باعث سـازندگی 
و ایجـاد و تقویـت شـبکه ارتباطـی مـا شـده اسـت.

وی همچنیـن بـه خدمـات مرکـز مشـاوره و خدمات 
کارآفرینـی جهاددانشـگاهی اصفهـان اشـاره کـرد 
گفـت: از جملـه ایـن خدمـات شبکه سـازی و بـه 
هم رسـانی کسـب و کارهای یـک رشـته تخصصی، 
ارائـه مشـاوره تخصصـی بـه صاحبـان ایده هـای 
نوآورانـه، عارضـه یابـی کسـب و کارهـای تعاونی و 
کسـب و کارهای نوپا، ارزیابی همـه جانبه طرح های 
نوآورانـه، تبییـن فرآیندهـا، ارائـه خدمـات مشـاوره 
آموزشـی، برنامه ریـزی و مدیریتـی بـه کسـب و 
کارهـا و تعاونی هـا، برگـزاری رویدادهـای ترویجی 
کارآفرینی، برگزاری کارگاه هـای آموزش تخصصی، 
ارائه خدمات تجاری سـازی فنـاوری و ارزش گذاری 
فنـاوری و ارائـه خدمـات صـادرات و تهیـه و اجرای 

طرح هـای توجیهـی و فنـی اقتصـادی اسـت.
پـس از این جلسـه دکتـر مسـعود ابراهیمـی از ناحیه 
نـوآوری دانشـگاه اصفهان و اسـنوا تک بازدیـد کرد.

سرپرست سازمان تجاری سازی و اقتصاد 
دانش بنیان در نشست مشترک با رئیس جهاد 
دانشگاهی واحد اصفهان؛

رویکرد ما توسعه 
مبتنی بر محتواست

طراحی سامانه محاسباتی برای ارائه خدمات سوپرکامپیوتر و هوش مصنوعیBelle ماهی رباتیک با هوش مصنوعی!

معاون اجرایی مرکز پژوهش های مجلس:

 فرایند قانون گذاری باید 
در دست نخبگان باشد

 معـاون اجرایـی مرکـز پژوهش هـای 
گفـت:  اسـامی  شـورای  مجلـس 
قانون گـذاری امـری نخبگانـی اسـت 
کـه اگـر ایـن فرآینـد در دسـت نخبگان 
باشـد، بسـیاری از چالش ها و دغدغه های 

جامعـه رفـع خواهـد شـد.
علـی فرهـادی معـاون اجرایـی مرکـز 
پژوهش هـای مجلس شـورای اسـامی 
اظهار کرد: قانون گـذاری امری نخبگانی 
اسـت کـه اگـر ایـن فرآینـد در دسـت 
نخبـگان باشـد، بسـیاری از چالش هـا و 
دغدغه هـای جامعـه رفـع خواهـد شـد.

وی یکـی از مشـکات اصلـی جامعـه را 
تعـدد و تکثـر قوانین اعـام کـرد و گفت: 
همـه بایـد بـه خـرد جمعـی ارزش قائـل 
شـویم تا بـر اسـاس ایـن الگـو بتوانیم در 
عرصـه قانـون گـذاری تصمیم گیـری و 

تصمیـم سـازی درسـت عمـل کنیم.
معـاون اجرایـی مرکـز پژوهش هـای 
مجلـس شـورای اسـامی تصریـح کرد: 
بـر همیـن اسـاس تاکنـون در کشـور ۱۲ 
اندیشـکده حکمرانـی راه اندازی شـده تا 
بـا محوریـت مرکـز پژوهش هـا نظـرات 
نخبگان اسـتان های مختلـف جمع بندی 
شـده و در عرصه قانون گـذاری و اصاح 
برخـی از قوانین نقـش آفرینـی مؤثری را 

از سـوی اسـتان ها شـاهد باشـیم.
فرهـادی افـزود: بهتریـن راهـکار در بها 
دادن بـه نظـر و اعتقـاد نخبـگان کانـال 
مرکـز پژوهش هـای مجلـس اسـت کـه 
می تـوان ایـن نظـرات و دیدگاه هـای 
علمـی و کارشناسـی را جمع بنـدی کرده 

و در قالب مرکز پژوهش هـای مجلس در 
اختیار کمیسـیون های تخصصی مجلس 
شـورای اسـامی قـرار داد تـا بـر همیـن 
اسـاس تصمیم گیری ها به شـکل درست 

و منطقـی انجام شـود.
از سـخنان  دیگـری  بخـش  در  وی 
خـود خاطرنشـان کـرد: بـا راه انـدازی 
اسـتان ها  اندیشـکده های حکمرانـی 
سـعی ما بـر ایـن اسـت تـا از دیدگاه ها و 
تجارب علمی و تخصصی صاحب نظران 
بـه ویـژه رؤسـای دانشـگاه ها و شـورای 
علمـی دانشـگاه ها اسـتفاده کنیـم تـا بـا 
ارائـه این پیشـنهادات در بررسـی طرح ها 
و لوایح بتـوان اقدامات مؤثر و راهگشـایی 

را انجـام داد.
فرهـادی اضافه کـرد: ما از تمـام نخبگان 
اسـتان ها دعـوت می کنیـم تـا در قالـب 
ایـن اندیشـکده ها ورود مؤثری را داشـته 
باشـند تـا مـا بتوانیم بـه صـورت علمی و 
تخصصی از ظرفیـت این مراکز اسـتفاده 
کـرده و تصمیـم گیری هـای درسـت، 
منطقی و عقانی را در سـطح ملی شـاهد 

باشـیم.
وی بیان کـرد: مهم نیسـت کـه در کدام 
دانشـگاه ایـن اندیشـکده راه انـدازی 
می شـود چـرا کـه مهم تـر از مراکـز 
فیزیکـی بـرای مـا حضـور نخبـگان 
و اندیشـمندان اسـتان ها اسـت کـه 
ننـد  بـا محوریـت دانشـگاه ها می توا
دیدگاه هـا و نظرات خـود را ارائـه کرده و 
از طریق این اندیشـکده به سـطح کشور 

منعکـس شـود.

ربات Belle می تواند مانند یک ماهی در دریاها شنا کند 
و به طور هم زمان اطاعات ارزشمندی را درباره دنیای 
زیر آب جمع آوری نماید. دانشمندان ربات ماهی مانند 
جدیدی به نام Belle ساخته اند که می تواند با حضور 
در دریاها اطاعات ارزشمندی درباره دنیای زیر آب 
ارائه کند. Belle می تواند تحول بزرگی در زمینه هایی 
مانند نحوه مطالعه درباره موجودات زیر آب و عوامل 
تأثیرگذار بر آن ها مانند صید بیش ازاندازه و تغییرات 
آب وهوایی ایجاد کند. طبق اطاعات منتشرشده 
درباره این تحقیق، Belle می تواند با سکوت کامل و 
حرکت هایی مانند ماهی، بدون اینکه به محیط طبیعی 

زیر آب آسیبی بزند، اطاعاتی را درباره آن پردازش 
کند. »لئون گوگنهایم«، دانشجوی مهندسی مکانیک 
مؤسسه فناوری فدرال سوئیس می گوید: »هدف ما 
این است که اکوسیستم ها را مطابق با رفتار واقعی خود 
ثبت کنیم.« این ربات از قابلیت های هوش مصنوعی 
پشتیبانی می کند و با کمک آن می تواند مسیر خود 
را در زیر آب پیدا کند. همچنین می تواند نمونه های 
DNA و ویدیوهای با وضوح بالا تهیه کند. اندازه این 
ربات کمتر از یک متر است و حدود ۱۰ کیلوگرم وزن 
دارد تا برای سفر راحت خود در زیر آب به اندازه کافی 
سبک باشد. Belle برای حرکت خود دارای یک باله 

سیلیکونی است که دو حفره در داخل آن ها وجود دارد و 
آب به صورت چرخه ای به داخل آن پمپ شده و باعث 
حرکت ربات می شود. باتری های ربات پس از گذشت 
۲ ساعت به شارژ مجدد نیاز دارند، بنابراین دانشمندان 
فقط به مدت دو ساعت می توانند از آن در زیر آب 
استفاده کنند. عاوه براین، فیلتر DNA محیطی آن 
نیز پس از هر مأموریت باید جایگزین شود. این ربات 
احتمالًا در آینده به ابزاری مهم و شاید ضروری برای 
زیست شناسان دریایی تبدیل شود که سامت و تنوع 
زیستی اکوسیستم های مختلف را به منظور محافظت و 

حفظ حیات وحش دریایی مطالعه می کنند.

از  بهره گیری  با  ایرانی  دانش بنیان  شرکت  یک 
توانمندی های متخصصان داخلی موفق شد سامانه ابر 
محاسباتی را برای ارائه خدمات سوپرکامپیوتر و هوش 
مصنوعی راه اندازی کند. مصطفی سلطانی مدیرعامل 
شرکت هوشمند آرنا سورین گفت: موفق شدیم با بهره وری 
از فناوری های روز، خدمات سرویس سوپرکامپیوتروهوش 
مصنوعی را به صورت ابری به کاربران و متقاضیان ارائه 
کنیم. وی ادامه داد: این شرکت دانش بنیان برای تأمین 
تجهیزات و ارائه راه کارهای حرفه ای برای نیازهای 
متفاوت از جمله رایانش ابری، ابراختصاصی، پردازش 
سریع، سوپرکامپیوترهای قدرتمند، هوش مصنوعی و 

استوریج های حرفه ای فعالیت می کند.  سلطانی همچنین 
درباره میزان صرفه ارزی نمونه داخلی این محصول 
دانش بنیان اظهار داشت: نمونه های خارجی این سامانه 
هوشمند به صورت جامع و کامل تر در خارج از کشور وجود 
دارد، اما با توجه به تحریم ها، هزینه بالا و مشکات در 
حوزه پرداخت برای کاربران ایرانی قابل دسترس نیستند. 
مدیرعامل این شرکت فناورادامه داد: از این رو نمونه داخلی 
سامانه ابرمحاسباتی در کشور طراحی شد تا خدمات سوپر 
کامپیوتروهوش مصنوعی را به صورت ابری و از راه دور به 
متقاضیان و کاربران ارائه کند.این فعال فناوریادآور شد: این 
شرکت همچنین خدماتی را در حوزه مشاوره، طراحی و 

پیاده سازی این سامانه برای متقاضیان ارائه می کند. وی 
با اشاره به اینکه تولید محصولات داخلی دانش بنیان به 
افزایش اشتغالزایی نیز منجر شده، گفت: درحال حاضر 
در این شرکت برخی از متخصصان داخلی در حوزه تولید و 
توسعه نرم افزاری سامانه ابر محاسباتی و برخی دیگر از این 
فعالان حوزه فناوری نیز در حوزه پشتیبانی و رفع مشکات 
کاربران فعالیت دارند. به گزارش معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، این فعال فناور 
بیان کرد: بخش عمده کار ما در شرکت در حوزه تولید نرم 
افزارهای مورد نیاز این سامانه است و بخش سخت افزار از 

خارج از کشور خریداری می شود.

جنجال جنین انسان در آزمایشگاه؛

تولید یا تولد؛ مساله این است

دانشـمندان از سـلول های بنیـادی بـرای سـاختن 
سـاختارهایی شـبیه بـه جنیـن انسـان در آزمایشـگاه 
اسـتفاده کرده اند. این مسـاله به درخواسـت هایی برای 
مقـررات سـختگیرانه تر در ایـن حـوزه دامن زده اسـت.

چندیـن آزمایشـگاه مختلـف در یـک هفتـه گذشـته 
گزارش هـای اولیـه ای از تحقیقـات خـود در ایـن زمینه 
را انتشـار دادند هـر چند کـه کارشناسـان می گویند باید 
با دقـت و احتیـاط با ایـن گزارش هـا برخورد شـود؛ چرا 
که هنـوز مـورد بررسـی های علمـی و دانشـگاهی قرار 

نگرفته انـد.
ایـن آزمایشـگاه ها از تکنیک هـای مختلفـی اسـتفاده 
کردنـد تا سـلول های بنیـادی جنینـی را تحریـک کنند 
که به طـور خودبخودی و بـدون نیاز به اسـپرم، تخمک 
یا بارورسـازی بـه سـاختارهایی شـبیه به جنیـن تبدیل 
شـوند. سـلول های بنیادی جنینی ایـن قابلیـت را دارند 

که به هـر نوعـی از سـلول تبدیل شـوند.
هـدف از ایـن آزمایش ها این اسـت کـه به دانشـمندان 
نمونـه ای داده شـود تـا بتواننـد به شـکلی بی سـابقه به 
مطالعه درباره جنین انسـان بپردازند و هـدف از این کار، 
دسـتیابی به آگاهی بیشـتر درباره علت هـای نقص های 
نـوزادان، اختـالات ژنتیکی، نازایی و سـایر مشـکات 
در دوران بـارداری اعام شـده اسـت. چنیـن تحقیقاتی 
در گذشـته بـه علـت نگرانی هـا و مسـائل اخاقـی 

امکان پذیـر نبـوده اسـت.
اولین خبـر در ایـن خصوص چهارشـنبه گذشـته اعام 
شـد و »ماگدالینـا زنیکا-گوییتـز« از دانشـگاه کمبریج 
و موسسـه فنـاوری کالیفرنیـا، کار تحقیقاتـی تیـم خود 
را در نشسـت سـالانه »انجمـن بین المللـی تحقیقـات 

سـلول های بنیـادی« در بوسـتون ارائـه کـرد.
اخیراً نیز یک تیـم تحقیقاتـی از موسسـه »وایزمن« در 

فلسطین اشـغالی )رژیم صهیونیستی( گزارش تحقیقات 
خـود در ارتباط بـا مدل هـای جنینی انسـانی بر اسـاس 

سـلول های بنیـادی را منتشـر کرد.
سـپس تیـم تحقیقاتـی »زینـکا – گوییتـز« اطاعـات 
داد.  نتشـار  ا خـود  تحقیقـات  دربـاره  بیشـتری 
آزمایشـگاه های دیگـری نیـز در کشـورهای چیـن و 
آمریکا در ادامـه وارد کارزار شـدند و اوایـل هفته جاری 
گزارش هـای اولیـه از تحقیقـات خـود انتشـار دادنـد.

ایـن محققـان بـه گزارش هـای رسـانه ها و توصیـف 
آنچـه آنهـا سـاخته اند بـه عنـوان »جنیـن مصنوعـی« 
synthetic embryos( واکنـش نشـان دادنـد  (
و خاطرنشـان کردنـد کـه ایـن سـاختارهای سـلولی 
سـاخته شـده در آزمایشـگاه نـه مصنوعی هسـتند زیرا 
از سـلول های بنیـادی رشـد یافته انـد و نـه بایـد آنها را 

جنیـن بـه حسـاب آورد.
دو آزمایشـگاه یادشـده به فاصلـه یک هفتـه از یکدیگر 
در مـاه اوت سـال گذشـته گزارش هایی درباره سـاخت 
اولین سـاختارهای جنین مانند با اسـتفاده از سـلول های 
بنیادی موش انتشـار داده بودنـد. هر دو تیـم تحقیقاتی 
گفته انـد کـه نشـریات معتبـر نتایـج مطالعـات جدیـد 
آنهـا را بـرای بررسـی قبـول کرده انـد و آنهـا همچنین 
ماه هـا پیـش از این توجـه رسـانه ای اخیـر، کار خـود را 
در کنفرانس هایـی ارائـه داده بودند. برخی کارشناسـان 
از جملـه »داریـوس ویـدرا« از دانشـگاه »ریدینـگ« 
انگلسـتان می گوینـد کـه پیـش از مقایسـه ایـن دو 
تحقیق اخیـر بایـد در انتظـار بررسـی های دانشـگاهی 
باقـی بمانیم. وی در عین حال خاطرنشـان کـرد که این 
هـر دو مطالعـه تحقیقـی تأثیر بزرگـی خواهند داشـت. 
وی افزود: مـا باید تاش کنیم تـا از اغراق های ناسـالم 
جلوگیـری کنیم چـرا که ایـن فنـاوری در مراحـل اولیه 
اسـت اما از همیـن الان دسـتورالعمل های جدیـد مورد 

نیـاز خواهـد بود.

هـر دو آزمایشـگاه یادشـده گفته انـد کـه مدل هـای 
جنینـی خـود را در مـدت ۱۴ روز تولیـد کرده انـد؛ ایـن 
مـدت محـدوده زمانی قانونـی بـرای رشـد دادن جنین 
انسـانی در آزمایشـگاه در بسـیاری از کشـورهای 
جهـان اسـت. بعـد از ۱۴ روز، جنین ها شـروع بـه ایجاد 
سـلول هایی برای شـکل دادن بـه ارگان هایـی از جمله 
مغـز می کننـد کـه ایـن مرحلـه »جعبـه سـیاه« نامیده 
می شـود زیرا شـناخت زیـادی از جنیـن انسـان فراتر از 

آن مرحلـه وجـود نـدارد.
مقـررات بـرای تحقیقـات در ایـن زمینه در کشـورهای 
مختلـف تفاوت دارنـد اما بسـیاری از این قوانین شـامل 
جنین های ایجاد شـده از طریق بارورسـازی می شوند و 
ایـن حفره قانونـی موجب می شـود که مدل هـای جدید 
شـبیه به جنین کـه بـدون بارورسـازی ایجاد شـده اند- 
ظاهراً شـامل این مقررات نباشند. دانشـگاه کمبریج روز 
جمعـه گذشـته اعام کـرد کـه پـروژای را بـرای ایجاد 
اولین چهارچـوب دولتی برای سـاخت مدل های جنینی 
انسـانی بر اسـاس سـلول های بنیادی در انگلستان آغاز 
کرده اسـت. دانشـمندان دسـت اندر کار تاکیـد کرده اند 
کـه قصـد ندارنـد مدل هـای جنینی سـاخته شـده را در 
درون رحم انسـان قـرار دهنـد و حتـی اگر ایـن کار هم 

انجام شـود، منجـر به خلـق یک نـوزاد نخواهد شـد.
 بـه گفتـه »ویـدرا«، یـک مـدل جنینـی کـه در قالـب 
تحقیقاتی در گذشـته در رحم یک زن قرار گرفت برخی 
عائـم حاملگـی را ایجاد کـرد اما نجـات پیدا نکـرد. از 
سـوی دیگر، »جیمـز بریکوز« از موسسـه »فرانسـیس 
کریک« آلمـان از محققان ایـن حوزه درخواسـت کرده 
اسـت که »با احتیـاط، دقـت و شـفافیت« پیـش بروند. 
وی تاکیـد کرد: خطـر موجـود این اسـت که برداشـتن 
گام های اشـتباه یا ادعاهـای ناموجه تاثیـرات بدی روی 
جامعـه و سیاسـت گذاران خواهـد داشـت و ایـن یـک 

شکسـت بـزرگ برای ایـن حـوزه خواهـد بود.
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